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‘Bij mijn werk staan 
dierenwelzijn en 
voedselveiligheid 
voorop.’
Als toezichthoudend dierenarts bij de 
Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit 
(NVWA) heb je een cruciale rol in de humane 
behandeling van dieren op het meest 
kwetsbare moment in hun leven. Tijdens 
het bezoeken van verschillende bedrijven 
in jouw regio inspecteer je de dieren op 
locatie. Je houdt toezicht, keurt en zorgt 
dat de papieren op orde zijn. Je bewaakt de 
voedselketen van boer tot bord en je staat 
garant voor diergezondheid, dierenwelzijn en 
voedselveiligheid.

Werken voor 
de NVWA 
is werken 
voor Nederland.

We zijn doorlopend op zoek naar nieuwe 
collega’s die samen met ons enthousiast aan 
de slag willen. We hebben een uitdagende 
baan voor je, die goed wordt beloond en 
volop mogelijkheden biedt om door te 
groeien. Je start met een interne opleiding en 
wordt gekoppeld aan een ervaren buddy. 

Bij de NVWA heb je gegarandeerd een baan 
met impact op mens en maatschappij. Wil 
je meer weten? Scan de QR-code voor meer 
informatie!
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Redactioneel

 Lieve Veefokkers,
 
Dit is alweer de laatste keer dat ik de eer heb om redactioneel te 
schrijven voor de Koeieletters namens onze commissie. Bij de volgende 
Koeieletters is het stokje overgedragen aan zes nieuwe toppers. Maar 
voor nu geven we met deze editie nog even een terugblik op de 
afgelopen maanden, want wij hebben nog een laatste keer ons best 
gedaan om een hele hoop mooie stukjes te verzamelen.
 
In deze editie maken we onder andere kennis met het nieuwe bestuur. 
Uiteraard zijn ook alle vaste rubrieken weer terug te vinden. Zo vertelt 
Max hoe het is om na het afstuderen te starten als varkensdierenarts 
en geeft Mark ons een kijkje in de werkzaamheden van een al langer 
afgestudeerde dierenarts. Daarnaast kon een bijdrage van onze eigen 
commissie in deze laatste editie natuurlijk niet ontbreken en heeft 
Ellen de eer gekregen een stukje voor de Veefokker Zoekt te schrijven. 
En voor wie activiteiten heeft gemist of graag nog even terugblikt op 
een activiteit zijn er nog een heleboel mooie samenvattingen te lezen!
 
Oftewel, deze editie bevat weer 
een hele hoop leesvoer. 
Voor de allerlaatste keer: 
heel veel leesplezier en wie 
weet tot snel in de kamer 
of bij activiteiten!
 
Veel liefs namens 
de redactiecommissie,

Marit

http://www.vetramil.nl
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Voorzitterswoord

Hallo lieve Veefokkers,

Daar is ie dan: alweer de laatste editie Koeieletters van ons bestuursjaar!

Na een lange rustige zomer op de faculteit was het begin september ineens weer 
druk: de vakantie was voorbij. Met de introductie van de nieuwe 
mega-enthousiaste eerstejaars is het collegejaar weer écht begonnen. Nu is het 
weer ouderwets dringen in de altijd gezellige veefokkerskamer voor een plekje 
om je boterham op te kunnen eten. Wilde vakantieverhalen worden aan elkaar 
verteld en de eerste tentamenstress wordt weer met elkaar gedeeld. Het is weer 
zoals vanouds.

Toch is het niet helemaal stil gebleven tijdens de vakantie. In de klinieken en in 
het MGB waren hier en daar nog enkele hard-studerende Veefokkers te vinden: 
de zogenaamde zomerstrijders. Met deze mensen heeft er nog een leuke editie 
van het Veterinair Café plaatsgevonden, werd er een zomerstrijdersbarbecue 
georganiseerd en zijn we gaan RVB-en bij Floor Oskam in Bunnik. Genoeg te 
doen dus. De komende tijd is er ook nog genoeg te doen, daar hoeven jullie je 
geen zorgen om te maken.

Het einde van ons bestuursjaar nadert.
19 oktober hebben wij het stokje overgedragen
aan onze zes fantastische opvolgers. Ik 
hoop van harte dat deze zes mensen het
het komende jaar net zo leuk gaan hebben
 als wij het gehad hebben het afgelopen 
jaar. Dat gun ik ze van harte.

Maak er met zijn allen een mooi jaar van!

Met VEEterinaire groet,
Ellen van Soest
(voor de laatste keer) h.t. Voorzitter

Dierennieuws 

Bij de dieren is er weer van alles 
gebeurd.
Laten we beginnen met de varkens. 
In de vorige editie van de Koeieletters 
konden jullie lezen dat Lieke in juni 
biggen heeft gekregen en misschien 
naar buiten zou verhuizen. Dat naar 
buiten verhuizen is gelukt. Sinds de 
week na de Vet-uit liep Lieke met 
haar prachtige biggen tussen de 
kapschuur en de schapenstal. Al snel 
werd het grasveld omgeploegd tot 
een modderig varkensparadijs. Het 
was een prachtig gezicht. De biggen 
zijn inmiddels gespeend en Lieke is 
weer geïnsemineerd (ditmaal met 
Berkshire). Eind september wordt 
duidelijk of ze weer drachtig is. Als dat 
zo is, zal ze eind dit jaar gaan biggen 
en zullen ze hopelijk kort daarna weer 
buiten op de Tolakker te bewonderen 
zijn.

Ook bij de schapen is er nieuws. Aangezien 
Timotheus voor nakomelingen (Vienna en 
Verona) heeft gezorgd waar verder mee 
gefokt wordt, was het voor hem na bijna 
twee jaar tijd om de Tolakker te verlaten. 
In die twee jaar is hij uitgegroeid tot een 
stoere bink. Op de DOE trok hij dusdanig 
de aandacht dat hij later verkocht is aan 
een bezoeker en vertrokken is naar het 
verre Zeeland. Hier kan hij voor nieuwe 
nakomelingen zorgen. Sinds begin 
september loopt er een nieuwe ram rond: 
Elmo. Elmo is in het voorjaar van 2023 
geboren en nog wat klein van stuk. Daarom 
zal hij waarschijnlijk pas ingezet worden bij 
de laatste groep. Wel heeft hij de perfecte 
aftekening, dus dat belooft een hoop goeds.

Over Veerle is er niet heel veel nieuws 
te vermelden. Ze heeft de zomer lekker 
buiten doorgebracht en groeit hard. 
Alle eerstejaars hebben kennis met haar 
gemaakt tijdens de introductiedagen en zijn 
met haar op de foto gegaan. Daar was ze 
weer op iedere foto de knapste ;)

Door: Ellen van Soest

http://www.vetramil.nl
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RVB Linschoten

Op de avond van 30 mei is 
een groep trouwe Veefokkers 
afgereisd naar een nieuwe 
bestemming om een groep 
prachtige runderen te 
beoordelen. Deze keer hebben 
we de veestapel van niemand 
minder dan onze eigen 
secretaris Rianne en familie de 
Regt in Linschoten mogen 
bewonderen. Onder het 
toeziend oog van expert 
Marc Kouwenberg zijn twee 
koeien en vijf vaarzen zoals 
traditiegetrouw beoordeeld op 
Frame, Type, Uier, Beenwerk 
en Algemeen Voorkomen en 
op volgorde gezet. 

Ook de boerderijhond raakte 
geïnspireerd om een 
aantal koeien van wat 
dichterbij te bekijken, maar 
daar waren de dames niet zo 
van gecharmeerd. Nadat alle 
pijnlijke strafpunten berekend 
waren en iedereen zijn plek in 
het klassement weer had 
kunnen opeisen, was het tijd 
om te proosten op een 
geslaagde avond in de schuur 
bij familie de Regt. Eenmaal 
veilig thuis kon iedereen 
terugkijken op een gezellige en 
leerzame avond!

Door: Iris Thijssen
Lezing Duurmelken 

Woensdagavond 10 mei 
kwam Ariëtte van Knegsel 
van Wageningen University & 
Research ons een lezing geven 
over duurmelken. De lezing werd 
begonnen met een uitleg over 
de redenen voor duurmelken. 
Met name het feit dat de meeste 
gezondheidsproblemen rond 
de partus voorkomen was 
een belangrijke reden voor 
duurmelken. Andere redenen 
waren de kleinere hoeveelheid 
kalveren en minder arbeid. 
Vervolgens gingen we verder met 
uitleg over het onderzoek van 
WUR. In dit onderzoek werd er 
met drie groepen gewerkt waarbij 
de eerste groep vanaf 50 dagen in 
lactatie begon met insemineren, 
de tweede vanaf 125 dagen en de 
derde vanaf 200 dagen. Uit het 
onderzoek bleek onder andere 
dat de koeien met een langere 
wachttijd tot het insemineren 
een betere body condition score 
hadden en ook makkelijker 
drachtig werden. Wat betreft 
uiergezondheid werden er in de 
groep met een langere wachttijd 
niet meer problemen gevonden. 

Helaas bleek wel dat de 
melkproductie lager was bij een 
langere wachttijd. Wanneer de 
kosten en opbrengsten van de drie 
groepen vergeleken werden met 
elkaar, was er netto weinig verschil 
te zien. Ariëtte vertelde ook over 
een vervolgonderzoek over het 
optimaliseren van de lactatielengte 
op basis van individuele 
koekenmerken. Het doel is om aan 
het einde van het onderzoek een 
beslismodel te maken om voor elke 
koe een optimale lactatielengte en 
dus ook opbrengst te krijgen. Al met 
al was het een heel leerzame avond!

Door: Sander Pelgrom

http://www.vetramil.nl
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Vanaf begin mei tot eind juni vond er 
op de woensdagavond een gezellige 
schilderavond plaats. Hierbij kregen 
25 zeer getalenteerde veefokkers 
eerst vier schilderlessen waarna ze 
vier weken hebben gewerkt aan het 
uiteindelijke resultaat. De gemaakte 
schilderijen zijn op 27 september 
verloot tijdens de expositie, waarbij 
het opgehaalde geld gaat naar het 
goede doel ‘Zorg om Boer en Tuinder’. 
Deze organisatie zet zich in voor 
mensen in de agrarische sector. Door 
de organisatie wordt kosteloos hulp 
verleend door zo’n 60-65 vrijwilligers. 
Denk hierbij aan gepensioneerde 
agrariërs, bedrijfsovernames, 
problemen binnen het gezin of 
achterstallige boekhouding. Hierbij 
gaat het vooral om de hulpvragers een 
zetje in de goede richting te geven. 
 
Om een mooi bedrag op te halen 
hebben we erg ons best gedaan om 
prachtige schilderijen te schilderen. 
De schilderijen dienden het thema 
‘terug naar vroeger’ te omschrijven. 
Om ons op weg te helpen kregen we, 
zoals ik al benoemde, vier 
schilderlessen. Deze lessen werden 
gegeven door vier verschillende 
schilders. Onze eerste les stond in het 
teken van ‘lucht’ schilderen, onder het 
mom van ‘je voelt vanzelf of iets 
luchtig is’. Hierbij was het de 

bedoeling dat we een horizon zouden 
schilderen vanuit een laag of een hoog 
perspectief. Met een aantal voorbeelden 
en goede tips ontstonden er prachtige 
wolkjes. Bij de tweede les leerden we 
van vlakken naar details schilderen en 
was het de bedoeling dat we een 
zeilbootje gingen na schilderen. Van 
mooie rivieren en zeilboten tot 
teenslippers, er werd hard gewerkt door 
de talentjes. Bij de derde en de vierde 
les leerden we echt iets over dieren 
schilderen. Door middel van cirkels en 
rasters vielen er een hele hoop kwartjes 
en ontstonden er echt mooie beestjes. 
Mooi om te zien dat er allerlei 
verschillende dieren werden gekozen; 
kalkoenen, varkens, koeien, stieren, 
kippen. En daarna begon iedereen aan 
het echte werk. Melkbussen,
grupstallen, ketsplaten… genoeg 
inspiratie om het gevoel van vroeger op 
papier te zetten. Ik ben erg benieuwd 
naar alle kunstwerken en hoop dat we in 
september een hoog bedrag op gaan 
halen. Al met al, erg gezellige woens-
dagavonden en hele mooie resultaten!

Schilderavonden
Door: Pascalle van Schie

Excursie Schaapskooi

Op maandagmiddag 25 mei 
vertrokken de Veefokkers 
richting de plantage Willem 
III in Elst. Hier hadden we het 
genoegen om uitleg te krijgen 
van Clemens Oude Groeniger 
over het ambacht van de herder. 
Ook vertelde hij over zijn twee 
kuddes, bestaande uit ruim 600 
schapen.

Bij aankomst moesten we 
ongeveer 10 minuten lopen 
door de prachtige Utrechtse 
Heuvelrug voordat we een maar 
al te herkenbare kudde schapen 
bereikten, bewaakt door twee 
border collies verborgen in het 
gras. Het enthousiasme van 
de aanwezigen was voelbaar 
toen de herder zijn leven aan 
ons uitlegde en veel vragen 
kreeg van de geïnteresseerde 
studenten. We hebben veel 
van hem geleerd, zoals dat 
schapen de beste methode 
zijn om de begroeiing in dit 
natuurgebied in toom te 
houden. Uiteraard vertelde hij 
ook over het trainingsproces 

van zijn honden, waarvan er één 
al twee jaar onderweg was om 
een volwaardige herdershond te 
worden.

Dus na een leerzame wandeling 
door een prachtig natuurgebied 
keerden we weer terug richting 
de Yalelaan, al twijfelend of wij 
misschien toch herder zouden 
willen worden.

Door: Abel de Wilde

http://www.vetramil.nl
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7 juni vertrok er een konvooi van 
vijf Landbouwhuisdierenbusjes 
naar het zonnige zuiden. Eenmaal 
aangekomen in Boxmeer reden 
wij het terrein op van niemand 
minder dan MSD, een van de 
grootste producenten van vaccins 
en medicijnen voor dieren! Op dit 
terrein werken 2000 medewerkers, 
waaronder ook dierenartsen. Deze 
locatie van MSD is vooral bijzonder 
omdat dit de plek is waar de 
(nieuwe) vaccins worden 
ontwikkeld en geproduceerd. We 
begonnen deze excursie met een 
presentatie van Ruben Tolboom 
over MSD Animal Health, waar 
we leerden over het bedrijf en we 
al een beetje meekregen hoe het 
is om (als dierenarts) voor MSD 
te werken. Hierna werd de groep 
opgesplitst en kregen wij een 
rondleiding over het grote terrein 
van maar liefst 20 hectare. Dit 
terrein stond vol met  laboratoria, 
onderzoekscentra, kantoren en 
productie-afdelingen.
De veiligheidsmaatregelen werden 
zeer goed in acht genomen en     
foto’s maken kon helaas niet, 
behalve bij deze prachtige haan 
waar deze groepsfoto is gemaakt 
met een deel van de aanwezig     
veefokkers :)

Na deze rondleiding was het tijd 
voor een afsluitende lezing van Marc 
Schyns samen met Ruben over wat 
een dierenarts bij MSD doet, hun 
loopbanen en wat MSD kan 
betekenen voor dierenartsen in de 
praktijk. Dit werd aan de hand van 
interessante casussen uitgelegd, 
waaronder een bedrijf met APP 
met diagnostiek en de werking 
van vaccins. Aan het eind van deze 
presentatie kregen wij verschillend 
materiaal ter ondersteuning van de 
veehouder en dierenarts mee en een 
prachtige paraplu. Tot slot werd deze 
excursie afgesloten met een 
geweldig diner! We genoten van 
allerlei verschillende heerlijke 
gerechten en een prachtig dessert. 
In volle tevredenheid met gevulde 
buikjes keerden deze veefokkers 
na deze interessante excursie terug 
naar Utrecht.

Excursie MSD
Door: Margot Kouwenberg

Lezing Alternatieve veehouder-

Op 1 juni mochten we genieten 
van een lezing van Kees van Veluw, 
verbonden aan de WUR en het Louis 
Bolk Instituut, over alternatieve 
veehouderijsystemen. Deze avond 
begon met een korte inleiding over 
hoe de veehouderij in Nederland is 
begonnen, zich heeft ontwikkeld en 
hoe die er nu uitziet. Daarbij werd 
ook aandacht geschonken aan de 
problemen en risico’s die de moderne 
veehouderij met zich meebrengt. 
Zo staan koeien bijvoorbeeld in 
een kale wei zonder schaduw en 
weinig biodiversiteit. En je bent als 
veehouder vaak bezig om te werken 
tegen de natuur in plaats van werken 
met de natuur. Als voorbeeld kun je 
denken aan gif dat gebruikt moet 
worden. Dit zou komen doordat wij 
onze gewassen en boomgaarden 
als monocultuur houden. Dit maakt 
productie makkelijker en goedkoper, 
maar geeft wel een hoger risico op 
ziektes en parasieten. In alternatieve 
veehouderijsystemen zou je dieren 
gebruiken in combinatie met 
bijvoorbeeld tuinbouw. Zo waren 
er al projecten waarbij een aantal 
kalkoenkuikens in een boomgaard 
werden gehouden, deze aten 
ongedierte en plantenresten op en 
zorgden door het scharrelen voor een 
gezondere bodem.

Door: Bas Knoef
Bovendien hoefden de kalkoenen niet 
of nauwelijks bijgevoerd te worden. Na 
enkele van zulke voorbeelden, was er 
ruimte om met elkaar een alternatief 
veehouderijsysteem te verzinnen. Dit was 
een leuk gedachte-experiment waarbij 
we uitgedaagd werden om op een 
andere manier na te denken over onze 
veehouderij. Al met al was dit een mooie 
avond met veel ruimte voor discussie. 
En ik denk dat we veel nieuwe inzichten 
hebben opgedaan over hoe veehouderij 
en dat dit een leuke invalshoek is om mee 
te	nemen.	Echter	is	de	efficiëntie	van	
dit soort systemen wel lager dan in de 
huidige systemen en zal dus de productie 
wel afnemen. Bovendien zou je in nieuwe 
systemen ook tegen nieuwe ziektes en 
problemen aanlopen. Het is dus nog de 
vraag hoe dit soort systemen zich gaan 
ontwikkelen en welke rol dierenartsen 
hierin kunnen spelen, maar dat is 
natuurlijk een stuk leuker dan als we alles 
al wisten.

http://www.vetramil.nl
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Excursie Livar

Toen werd ons ook verteld hoe hier 
geëxperimenteerd wordt met 
verschillende bodembedekkingen 
om	het	zo	efficiënt	en	comfortabel	
mogelijk te maken. Bij alle 
ontwikkelingen wordt nauw 
samengewerkt met de Universiteit 
van Wageningen. Ook kregen we 
veel verteld over hoe de monniken 
betrokken waren en wat hun idealen 
waren. Na ontzettend veel kennis 
te hebben opgestoken, kwamen we 
terug, waar het vlees op ons lag te 
wachten. Zo werd ons ook verteld 
hoe het uiteindelijk op ons plankje 
kwam. Wij hebben echt ontzettend 
genoten van het overheerlijke vlees. 
Na nog veel besproken te hebben 
was het dan toch tijd voor ons om 
met gevulde magen terug te keren 
naar het mooie Utrecht. En hiermee 
sloten we dan deze geweldige en 
leerzame dag af.

Na een lange rit vol vermaak kwamen 
wij aan bij Abdij Lilbosch in het 
Limburgse Echt aan. Hier bevindt zich 
het centrum van het prachtige 
varkensbedrijf Livar, waar wij vandaag 
alles over zouden horen. We werden 
heel vriendelijk ontvangen door Merel 
Postma, die alvast kenbaar maakte dat 
er heel wat lekkers op ons lag te 
wachten in de auto, voor na de 
rondleiding. Zo konden wij met een 
mooi vooruitzicht beginnen aan onze 
rondleiding.

Na een kennismakingsgesprekje met 
Merel, gingen we meteen het terrein 
op. Het was meteen te zien hoe Livar 
zich onderscheidde van andere 
varkenshouderijen. De varkens hadden 
hele mooie ruime buitenverblijven met 
zand. In één van de bakken was zelfs 
een modderpoeltje waar de zeugen 
zich konden vermaken. Terwijl we onze 
ogen uitkeken over het terrein, vertelde 
onze rondleidster dat Livar ontstaan 
was door een droom van vijf boeren uit 
de streek die op zoek wilden gaan naar 
rassen dat voor de perfecte smaak zou
zorgen. Uiteindelijk is daar het ras Livar, 
wat staat voor Limburgs 
kloostervarken, uit ontstaan. Verder 
konden we ook de mooie 
kraamafdeling bewonderen. Zowel 
daar als bij de gespeende biggen was er 
een ruime buitenloop aanwezig.

Door : Thijs de Lange

Kernpraktijken Rundvee (KPR) 
             Een vereniging van 15 zelfstandige rundveepraktijken door heel Nederland 

 
In deze praktijken werken 120 geborgde rundvee 
dierenartsen samen met de veehouders aan de 
diergezondheid en het dierenwelzijn van het rundvee. 
Op circa 18% van de Nederlandse melkveebedrijven 
wordt veterinaire zorg verleend door een KPR dierenarts. 
 
Waarom is KPR iets voor jou? 
Binnen KPR is er volop ruimte voor groei en ontwikkeling 
en staan werkplezier, ondernemerschap en het delen 
van kennis en kunde hoog in het vaandel. 

 
 
   Nieuwsgierig naar de aangesloten praktijken? 
   Neem een kijkje op: www.kernpraktijkenrundvee.nl 
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 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!

Op 22 juni, kwam helemaal vanaf 
de andere kant van de wereld, 
Georgette Wouda, oud-bestuurslid 
van de veefokkers in 1997, ons 
opzoeken vanuit Nieuw- Zeeland 
om haar ervaringen als 
dierenarts daar te vertellen. 
Ondanks de warmte zaten we met 
zo’n 25 veefokkers in een 
werkcollegezaal samen om te 
luisteren naar haar verhaal.
Georgette vertelde ons dat ze 
tijdens haar studie Nieuw-Zeeland 
al eens had bezocht, en besloot 
er na haar afstuderen gelijk weer 
heen te gaan. Eerst werkte ze op 
het Noordereiland, maar nu heeft 
ze ook al een tijdje het 
Zuidereiland ontdekt. Opvallend is 
dat het merendeel van de 
dierenartsen van de praktijk 
waar ze nu werkt, VetSouth, uit 
het buitenland komen. Voor ons 
Veefokkers is er dus ook werk zat! 
Ze heeft uitgebreid verteld over 
hoe de veehouderij in 

Nieuw-Zeeland verschilt van die 
in Nederland, en hoe dat het werk 
als dierenarts daar ook net even 
anders maakt.. Ook bleven haar 
team, werkdagen en de rest van 
Nieuw-Zeeland niet onderbelicht 
door de vele foto’s van dit 
prachtige land. Het verhaal werd 
regelmatig onderbroken met een 
vraag van onze kant, waardoor 
we het lang volhielden. Na 2 uur 
waren we eigenlijk nog niet klaar 
en hebben we de avond 
voortgezet in de kamer onder het 
genot van een koud biertje. 
Georgette: heel erg bedankt voor 
de leerzame en gezellige avond!

Lezing Dierenarts Nieuw-Zeeland
Door : Kirsten Dekker
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Op de markt

Emissies door vleesvarkens met 46 procent verlaagd in dertig jaar
Een diepgaande levenscyclusanalyse uitgevoerd door Wageningen Livestock Research 
en Blonk Consultants heeft aangetoond dat de broeikasgasemissies in de Nederlandse 
varkenshouderijketen tussen 1990 en 2020 met 46 procent zijn verminderd per kilo levend 
gewicht. De analyse omvatte voerproductie, voederconversie en methaanemissies uit 
mestopslag. De belangrijkste bijdrage aan de emissies kwam van voerproductie en 
methaanemissies uit mestopslag voor biggen en vleesvarkens.

Melkprijs (per 100kg)
Aware gangbaar:    €40,17
Aware biologisch:    €55,34
FrieslandCampina gangbaar:  €41,00
FrieslandCampina biologisch:  €53,75
DOC:      €38,63

Fosfaatrechten: 
€112,50 per kilo 

Onderzoekers hoopvol over antibioticum zonder resistentie
Onderzoekers van de Universiteit Utrecht, samen met andere internationale instellingen, 
hebben een nieuw antibioticum genaamd Clovibactine ontdekt dat bacteriën op een 
ongebruikelijke manier doodt, waardoor resistentie minder waarschijnlijk is. 
Antibioticaresistentie is een groeiend probleem, en de ontdekking van Clovibactine is van 
belang omdat er de afgelopen decennia weinig nieuwe antibiotica zijn geïntroduceerd 
in	de	medische	wereld.	Dit	antibioticum,	afkomstig	van	bacteriën	uit	zanderige	grond	in	
North	Carolina,	kan	effectief	zijn	tegen	verschillende	ziekteverwekkers.	De	bevindingen	
zijn gepubliceerd in het wetenschappelijke tijdschrift Cell.

26-10-2023

Blauwtong in iedere provincie, bijna 
3.200 uitbraken
Ondanks de koelere weersomstandigheden neemt het 
aantal besmettingen met blauwtong niet af. Volgens 
de gegevens van 25 oktober zijn er 3.158 besmettingen 
in totaal. In Zeeland is voor het eerst een besmetting. 
Daar is het virus met een PCR-test aangetoond.
Dagelijks komen er dus bijna 150 besmettingen bij. De 
knutten blijven het virus nog steeds actief verspreiden. 
Het	moet	kennelijk	nog	verder	afkoelen.
In Limburg zijn twee klinische besmettingen met 
blauwtong gemeld. Blauwtong is nu in iedere provincie 
aanwezig, waarbij de zuidelijke provincies nog duidelijk 
het	minst	zijn	getroffen.

Eieren (scharrel, bruin) per 100 stuks:  €11,32
Vleeskuikens (per kg):    €1,07

Slachtschapen en lammeren
Rammen boven 25kg:  €150 - € 175
Ooien boven 20 kg:   €119,50 - €135
Slachtschaap 1e kwaliteit:  €107 - €152,50

Chinese wetenschappers kweken menselijke nieren in varkens
Wetenschappers in China hebben voor het eerst nieren die voor meer dan de helft uit 
menselijke cellen bestaan gekweekt in varkens. Wetenschappers creëerden 
varkensembryo’s zonder werkende nieren, voegden menselijke stamcellen toe, en 
implanteerden deze in zeugen. De onderzoekers implanteerden meer dan 1.800 
mens-varkensembryo’s in de voortplantingsorganen van 13 zeugen. De implantatie was 
bij 5 van 1.800 embryo’s succesvol. Het onderzoek is onderdeel van steeds 
succesvollere pogingen om menselijke organen te kweken in dieren, zodat ze geschikt 
zijn voor transplantaties.

Afrikaanse varkenspest grijpt verder om zich heen in Europa
De Afrikaanse varkenspest breidt zich verder uit in Europa, met nieuwe gevallen gemeld in Italië, 
Zweden, Servië, Polen en Rusland. In Italië zijn nu acht besmette bedrijven met in totaal 13.000 dieren. 
Zweden meldde zijn eerste geval van de ziekte op 7 september, met zeven nieuwe gevallen bij wilde 
zwijnen. Het Zweedse diergezondheid instituut vermoedt dat de infectie door menselijk handelen is 
binnengekomen, omdat verspreiding via wilde zwijnen onwaarschijnlijk is vanwege de grote afstand tot 
besmette gebieden en de Oostzee.
In Rusland zijn er nieuwe gevallen bij gehouden varkens, met in totaal 13.450 dieren betrokken. Ook 
Servië en Polen melden nieuwe gevallen van Afrikaanse varkenspest. Bovendien is de ziekte opgedoken 
in het noorden van Mongolië na vier jaar afwezigheid, met twee besmette bedrijven en 300 dieren. De 
uitbraken bevinden zich gedeeltelijk buiten het oorspronkelijke besmette gebied in Noord-Italië.

MSD lanceert nasaal toe te dienen coronavaccin voor kalf
MSD Animal Health heeft een nieuw bovien coronavaccin gelanceerd dat via de neus aan 
pasgeboren kalveren kan worden toegediend. Dit vaccin biedt lokale immuniteit en wordt 
niet beïnvloed door antilichamen in de biest. Het bovine coronavirus veroorzaakt 
luchtweginfecties bij kalveren, wat hun vatbaarheid voor andere infecties vergroot en 
diarree	veroorzaakt.Onderzoek	toont	aan	dat	antistoffen	tegen	het	virus	aanwezig	zijn	op	
alle onderzochte melkveebedrijven in zeven Europese landen, waarbij het virus actief is 
op 80% van de bedrijven. Het vaccin kan de melkproductie aanzienlijk verhogen als het op 
jonge leeftijd aan kalveren wordt toegediend, wat gunstig is voor de veeteeltindustrie.

Op de markt
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Vleesvarkens (per kg)
Compaxo:   €1,93
Nord West:   €2,10
Van Rooi Meat:  €1,93
Vion:    €2,19

Piekbelastersaanpak niet effectief wegens focus op depositie
Het Mesdag Zuivelfonds concludeert dat de huidige piekbelastersaanpak voor 
stikstof	niet	effectief	is,	omdat	deze	geen	meetbare	vermindering	van	
stikstofbelasting	op	Natura	2000-gebieden	oplevert.	Slechts	10	procent	van	de	
ammoniakemissie slaat neer binnen 500 meter van de bron, zoals een stal, terwijl 90 
procent zich verspreidt op grotere hoogte in de stikstofdeken, samen met emissies 
uit industrie en verkeer. Onderzoekers van de Universiteit van Amsterdam tonen aan 
dat de concentratie ammoniak die aan de stal kan worden toegeschreven, afneemt 
naarmate de afstand tot de stal groter wordt. Dit varieert van 75 procent dichtbij tot 
25 procent op 500 meter afstand. Het Mesdag Zuivelfonds pleit voor een 
verschuiving van de focus van depositie naar emissiereductie door middel van 
beheers- en technische maatregelen, wat niet alleen Natura 2000-gebieden, maar 
alle natuur ten goede zou komen.

Op de markt

Dierbeschermingsorganisaties: geen vervoer vanaf 25 graden
Tien dierenwelzijnsorganisaties in Nederland roepen op tot het stoppen van diertransporten 
zonder airconditioning bij temperaturen van 25 graden Celsius en hoger. Momenteel zijn 
dergelijke transporten verboden boven 35 graden Celsius, maar de minister van Landbouw 
overweegt dit te verlagen naar 30 graden. De organisaties baseren hun standpunt op  
onderzoek van de Europese autoriteit voor voedselveiligheid (Efsa) dat aangeeft dat de 
meeste dieren al bij 25 graden last hebben van oververhitting. De organisaties, waaronder 
Varkens in Nood, Eyes on Animals en Wakker Dier, pleiten voor een nieuwe maximale temper-

atuur van 25 graden voor transporten zonder airconditioning.

Op donderdag 22 juni om 6:30 (!) 
vertrokken we naar Polsbroek, waar 
ons een workshop kaas maken te 
wachten stond bij de familie van 
Schie. Bij aankomst stond er al een 
groot bad met melk gemengd met 
stremsel klaar, dat eerst in kleine 
stukken werd gesneden. Langzaam 
zie je dan het verschil tussen wei en 
wrongel (wei= waterig, wordt geen 
kaas van gemaakt en gaat naar een 
varkensbedrijf in de buurt) 
(wrongel = dik eiwit mengsel waar 
de kaas van wordt gemaakt). 
Hierna wordt telkens de wei eraf 
gepompt en wordt er heet water 
aan de wrongel toegevoegd, zodat 
al het vocht uit de wrongel wordt 
getrokken. Na de laatste keer water 
afpompen, kregen wij allemaal een 
emmer die voor een kwart werd 
gevuld met wrongel. Deze 
mochten we in een kleine vorm 
duwen (uiteindelijk wordt het 1 kg 
kaas) en daarna op de bovenkant 
een eigen label leggen. Alle kazen 
werden toen aangedrukt, zodat het 
laatste vocht eruit ging, en 
vervolgens gingen ze in het 
pekelbad. Na twee weken kunnen 
we onze eigen kazen ophalen! 

Na het kaas maken kregen we nog 
een rondleiding over het bedrijf. Zo 
zagen we de opslag van hun kazen 
die deels voor eigen verkoop is: ze 
hebben namelijk een rustpunt thuis 
met een kaasautomaat (een soort 
Febo met kaas) en een 
landwinkel met streekproducten. 
De rest gaat naar Gouda, waar de 
kaas van de boerderij wordt 
doorverkocht. Tussendoor hebben 
we ook nog mogen genieten van 
blokjes van jonge en overjarige 
kaas van hun eigen koeien. Die 
koeien worden gemolken in een 
melkstal met alle melkmeters 
onder de melkput (in een soort 
kelder), wat super interessant was 
om te zien! Al met al een hele leuke 
en leerzame ochtend :)

Door: Wieske Hazelaar
Kaas maken
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Woensdagavond 20 september 
was het eindelijk zo ver! De 
boerenbuffelavond	stond	op	het	
programma. Er werden teams van 
4-5 personen gevormd waarna 
er fanatieke battles met elkaar 
werden uitgevochten. Hiervoor is 
een volle maag natuurlijk vereist 
en daarom begon de avond met 
een friettafel. Hartstikke lekker en 
super makkelijk weer op te ruimen. 
Hierna kon de strijd beginnen. Wij 
begonnen met Flunky Ball, wat 
voor mij nog een volledig onbek-
end spel was.
Gelukkig was ons groepje er erg 
goed in en werd er, zelfs na het 
omstoten	van	een	flesje,	makkelijk	
gewonnen. Deze overwinning leek 
ons	zelfvertrouwen	flink	te	
boosten, alleen dit was bij het 
volgende spel zaklopen niet meer 
te zien. We lagen vaker als team 
op de grond dan dat we meters 
vooruit kwamen. Hetzelfde 
gebeurde bij het sumoworstelen 
waardoor we dit spel ook verloren. 
Het was al moeilijk genoeg voor 
ons om in en uit het pak te kunnen 
komen, laat staan iemand om te 
duwen. De traptrekker race was 
wel op ons lijf geschreven met 
ons	als	echte	goede	chauffeurs	

natuurlijk, het enige 
jammere was dat er geen John 
Deere trekker was. Hierna 
wonnen we ook het “twerk” spel, 
en dit kwam volledig door Dirk met 
die soepele heupen van hem. 
Touwtrekken werd ook 
gewonnen, dit kon ook niet anders 
met 2 teamleden die dit als sport 
doen. Tijdens het skilopen brak ons 
touw af, hierdoor probeerden we 
met nog een beetje valsspelen te 
winnen. Alleen de scheidsrechter 
trapte hier niet in. Als afsluiting 
werd een borrel in gang gezet en 
moest het verliezende team nog 
een ice trekken. De borrel was erg 
gezellig, dit was ook te merken 
aan de fust die al erg snel op was. 
Al met al, een leuke avond voor 
iedereen en op naar de volgende 
activiteiten!

Boerenbuffelavond
Door: Mathijs Heyms

Excursie Vencomatic

Op woensdag 28 juni zijn we 
afgereisd naar ’s werelds grootste 
ei in Eersel. Dit ei is namelijk het 
hoofdkantoor van de 
Vencomatic Group. De dag begon 
met een korte presentatie over het 
bedrijf, de verschillende 
huisvestingssystemen en 
verschillende onderzoeken die 
gedaan zijn. Vencomatic is 
opgericht door Cor van de Ven, die 
in de tachtiger jaren een manier 
voor het automatisch verzamelen 
van eieren uit een legnest bedacht. 
Het bedrijf is inmiddels uitgegroeid 
tot een grote internationale speler 
op de markt van stalinrichting voor 
pluimvee. Het bedrijf heeft 
verschillende merken onder zich. 
Zo is er het Van Gent nest dat 
speciaal ontworpen is voor 
vleeskuikenouderdieren, Prinzen 
die zich vooral bezighoudt met het 
ontwikkelen van eierverwerksyste-
men en Agrosupply voor de 
klimaatinstallaties. Na een 
introductie over het bedrijf, kregen 
we een rondleiding. We zijn 
begonnen in de grote loods waar 
het maken van alle materialen 
plaatsvindt en waar alles wordt 
geladen voor transport over de 

hele wereld. Vervolgens zijn we 
naar de showroom gegaan waar de 
verschillende huisvestingen voor 
de verschillende pluimveesectoren 
te zien waren. Bij de ontwikkeling 
van deze producten wordt 
rekening gehouden met de 
voorkeuren van de dieren en wordt 
er geprobeerd dit zo duurzaam 
mogelijk te produceren. De 
volgende stappen voor 
Vencomatic zullen vooral het 
verzamelen en uitlezen van data 
zijn. Ze willen via onder andere 
camera’s meer informatie krijgen 
over de eikwaliteit en het 
leggedrag waardoor er een ‘early 
warning system’ ontwikkeld kan 
worden. Hierdoor is de veehouder 
eerder op de hoogte van eventuele 
opkomende problemen en kunnen 
deze eerder worden aangepakt.
Het was een erg leuke, gezellige en 
leerzame ochtend 
waarin we veel 
nieuwe en 
interessante 
ontwikkelingen 
binnen de 
pluimveesector 
hebben kunnen 
zien.

Door: Monique van der Wal
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Lezing: Sierpluimvee
Door: Roelien Koekoek

29 juni was het zo ver, de 
combinatie lezing van de Archy 
en de PluCo. De lezing ging over 
de sierpluimvee geneeskunde 
en werd gehouden door de 
legendarische Sible Westendorp, 
dé kippendokter van Nederland. 
Het zaaltje was goed gevuld en vol 
enthousiasme begonnen we aan de 
lezing. Het ging eigenlijk over alle 
kanten van de pluimveehouderij. 
De verschillende kipsignalen 
werden benadrukt, waaronder 
natuurlijk de welbekende ‘gakel’, 
ofwel vertaald ‘het had wat beter 
kunnen zijn’. Naast de kipsignalen 
hebben we het ook gehad over 
de conventionele houderij, 
verschillende soorten voer, 
verschillende soorten zitstokken en 
ga zo maar door. Wat voornamelijk 
werd benadrukt, is dat niet alles 
wat beter lijkt ook beter is. Sible 
had allerlei leuke anekdotes over 
zijn leven als kippendokter en 
het was alweer zo half 10. Helaas 
moest ik de lezing toen vroegtijdig 
verlaten, maar ik ga ervan uit dat 
het daarna nog steeds hartstikke 
interessant was. 

Het was voor die tijd in ieder 
geval een enorm interessante, 
interactieve lezing, waarin je 
gewoon even je boerenverstand 
moest gebruiken en al het 
aangeleerde niet zo van belang 
was. 

Na deze lezing kan ik in ieder geval 
niet meer normaal de gakel horen, 
zonder dat ik aan Sible moet 

denken :). 

Wil jij ondersteuning bij je eerste stappen in de 
praktijk en aan de slag met je ontwikkeling?

Vet Support helpt jou verder!

WWW.DACTARI.NL/DIENSTEN/DACTARISUPPORT/VET-SUPPORT/

Advertentie_Vetsupport_A6.indd   1Advertentie_Vetsupport_A6.indd   1 03-03-2021   15:2903-03-2021   15:29
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Veterinair Café

Op woensdagsvond 17 juli was het 
weer tijd voor het Veterinair Café. Deze 
editie stond in het teken van “werken 
buiten de praktijk.” Zoals het hoort 
in een café, stond het bier koud en de 
snacks klaar, voordat Jorick Tromp 
aftrapte met zijn verhaal. Jorick is 
zowel dierenarts als veehouder, en 
naast dat hij dus twee dagen bij DAP 
Dokkum werkt, vult hij thuis zijn tijd 
met de 220 koeien in de stal. Daar 
hoort ook 180 hectare grond bij, welke 
gedeeltelijk voor pootaardappelen 
gebruikt wordt. Zijn vader is hiervoor 
verantwoordelijk en houdt een oogje 
in het zeil bij de koeien als Jorick als 
veearts de boer op is. Volgens Jorick 
houdt de combinatie je scherp; als 
veearts leer je dingen die je thuis kunt 
toepassen en thuis kun je 
experimenteren als dierenarts.

De tweede spreker was Arjan van 
der Heide, die sinds een jaar bij 
Westfort werkt. Hij bekijkt 
karkassen en koppelt dit terug aan 
de veehouders; dus heel iets anders 
dan de NVWA dierenarts doet. 
Arjan kan in 5 seconden een long op 
30 punten scoren; een echte 
hoogsnelheids patholoog dus! 
Volgens Arjan is het een leuke 
afwisseling tussen de hort op en 
werken op het slachthuis Het 
interessante is dat er contact is 
met de hele keten, zowel fokker, 
handelaar als afmester, en dat 
uit de slachtbeelden kan worden 
opgemaakt waar dan de problemen 
spelen.

De laatste spreker van de avond 
was Anton Verleun. Waar menigeen 
misschien bang was voor een saai, 
politiek debat, wist Anton ons juist 
nog eens wakker te schudden door 
verschillende stellingen bij ons neer 
te leggen, waarbij we ons langs de 
bar moesten bewegen om aan te 
geven of we het al dan niet met de 
stelling eens waren. Eindconclusie: 
iedereen moet de politiek in, ook 
als je de blok 1 mondeling nog niet 
hebt gehaald. ;)

Door: Nynke Heida
Eerstejaars RVB

Dinsdag 12 september was het weer 
zo ver, het Eerstejaars 
Rundvee Beoordelen vond plaats. 
Als klein meisje liep ik al tussen 
de koeien en was ik aan het werk 
op een melkveebedrijf, maar wat 
nou een mooie en goede koe was, 
ik had geen idee. Gelukkig heb ik 
hier tijdens het eerstejaars rundvee 
beoordelen veel meer inzicht in 
gekregen. 
 
De avond begon met een instructie 
van inspecteur Engbert Jan 
Ruitenbeek. Hij vertelde ons waar 
je op moet letten bij het rundvee 
beoordelen en wat de goede, maar 
ook minder goede kwaliteiten zijn. 
Eerst vergeleken we een wat oudere 
koe, die al in haar vijfde lactatie zat, 
met een koe die in haar tweede 
lactatie zat. Hierbij beoordeelden 
we de koeien op verschillende 
punten, waaronder de uier, het 
frame en de stand van de benen. 
Daarna kwam pas echt de grote 
uitdaging en moesten we vijf 
vaarzen beoordelen. We moesten 
ze allemaal een nummer van 1-5 
geven, waarbij 1 het hoogste 
scoorde op het onderdeel en 5 het 
laagste. Het is hierbij de kunst dat je 
het dichtst bij de score zit die de 

inspecteur zelf geeft. Ik kan je 
vertellen, dat is een stukje 
moeilijker dan je denkt. Wat ik 
wel opmerkelijk vond was dat 
Engbert Jan Ruitenbeek ons 
vertelde dat je aan de hoek 
waarin de ribben staan kunt 
vertellen of een koe veel melk 
wilt geven. Hier had ik echt nog 
nooit van gehoord. Het was een 
hele leerzame, maar vooral ook 
gezellige avond waarbij je lekker 
tussen de koeien liep en 
tegelijkertijd je jaargenoten maar 
ook ouderejaars studenten beter 
kunt leren kennen. Om de avond 
met een knaller af te sluiten was 
er na het educatieve gedeelte 
nog een feest. Want ja, wat zijn 
de Veefokkers zonder een borrel 
na elke activiteit?!
 

Door: Emmelien Geurts
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Boerenbloed 

Beste veefokkers,

Ik ben Jurre Alkemade en 21 jaar 
oud. Ik zit in het derde jaar van de 
bachelor. Ik ben gevraagd om een 
stukje over het melkveebedrijf van 
mijn vader te schrijven. Het bedrijf 
is gevestigd in Hijum, Friesland. We 
hebben 860 koeien en ongeveer 
vierhonderd stuks jongvee. Daarnaast 
hebben we 220 hectare grasland, tien 
hectare suikerbieten en tweehonderd 
hectare natuurland in beheer. De 
koeien geven momenteel dertig liter 
per dag met 3,72% eiwit en 4,30 % 
vet. Naast de koeien hebben we nog 
een hond en een dwerggeit. 

In 1965 zijn mijn grootouders en 
de broer van mijn opa in Hijum 
begonnen met boeren, ze komen 
oorspronkelijk uit Wassenaar. In 
Hijum zijn ze begonnen met 60 
koeien en 33 hectare grond. Mijn 
vader heeft het bedrijf overgenomen 
in 2010. Toen stonden er 350 koeien 
en op een externe locatie nog 170 
stuks jongvee. In 2013 is er een 
nieuwe stal gebouwd. Eerst was de 
stal 105 meter met 400 ligboxen. 
Later is deze verlengd naar 175 
meter en 700 ligboxen. Daarnaast 
heeft mijn vader het bedrijf van de 
buurman overgenomen in datzelfde 
jaar, daar zat een ligboxstal voor

170 stuks jongvee bij. De 

melkstal is een 60 stands carrousel van 
Delaval. Met deze melkput melken we 
ongeveer 220 koeien per uur. We melken 
twee keer per dag.

Alle koeien worden geïnsemineerd 
door genomic stieren. Deze worden 
uitgezocht door de CRV. We hebben 
bij de oudmelkten een stier lopen. Het 
insemineren doen we zelf en we laten 
alle koeien drie keer per jaar scannen op 
dracht. De tussenkalftijd is 420 dagen. 
We proberen de koeien rond 100 dagen 
lactatie te insemineren, maar dat hangt 
ook af van de melkgift per koe. 

Door: Jurre Alkemade

Het rantsoen voor de melkgevende 
koeien bestaat uit kuil, perspulp, 
ontsloten tarwe, raapschilfers, 
sojaschroot en sastapro. Dit wordt 
allemaal gemengd door een siloking 
40 kuubs mengwagen. Deze is één jaar 
oud, de vorige werd na acht jaar tijd 
ingeruild voor een nieuwe mengwagen. 
De melkkoeien worden twee keer per 
dag gevoerd.

De droge koeien en de vaarzen 
worden geënt met het rotavec vaccin. 
Daarnaast geven we alle tweede 
kalfskoeien en ouder een kexxtone 
bolus. We voeren de droge koeien 
hooi. De koeien die bijna droog gaan 
worden één keer per dag gemolken en 
krijgen ook hooi. Dit doen we om de 
melkproductie te laten dalen.

We hebben zes medewerkers, waarvan 
er drie uit het buitenland komen. Mijn 
vader, opa en mijn drie broers werken 
ook allemaal op het bedrijf. 

Als ik thuis ben dan ben ik meestal 
in de stal aan het werk en dan vooral 
aan het klauwbekappen. Naast 
mezelf bekappen mijn opa en nog een 
werknemer de koeien. We bekappen 
ongeveer zeventig tot tachtig koeien 
per week. Dit doen we met een KVK 
klauwbekapbox. De koeien worden na 
de droogstand bekapt en wanneer ze 
weer een beurt nodig hebben of als 
ze naar een andere groep gaan. We 
hebben ook een bepaalde groep koeien 
met een abonnement. Deze komen aan 
de beurt als ze weer toe zijn aan een 

nieuw blokje.
We maaien ongeveer 220 hectare 
grasland per keer. Dit wordt vaak 
gedaan door mijn oudste broer, want 
hij vindt het mooi werk. Hij maait met 
een Krone trippel maaier met kneuzers. 
Voor het schudden hebben we twee 
Krone 15 meter schudders en voor het 
harken hebben we twee vier elements 
Krone harken. Het loonbedrijf brengt 
het gras naar huis. Op de bult is altijd 
een shovel van het loonbedrijf en zelf 
rijden we ook nog de bult in. Mijn vader 
loopt de kantjes er niet vanaf, maar 
houdt ze juist mooi bij. Alle kuil gaat in 
één bult en kuilen tegen elkaar aan.

Er zijn nog altijd toekomstplannen. 
Mijn vader streeft er nog altijd naar 
om uit te breiden, want stilstaan is 
achteruitgaan. We zijn momenteel 
bezig met een monomestvergister. 
De vergunning is al geregeld. Dit doen 
we om te verduurzamen en daarnaast 
stimuleert de melkfabriek dit project. 
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“Er woont weleens ergens iemand” 
- P. Braat

“Als je erop slaat, 
kan je er meer uitzuigen”

-R. De Regt

“Puck is chef Rolladé”
- E. Van Soest
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“Het is precies een rond vierkantje”
- B. Veld

“Dromen zijn er om te zijn”
-L. Van den Berg

“(Baco)Paard is echt makkelijk, 
de gaten zijn zo groot dat je er 

van alles in kunt stoppen ”
- B. Bokkers

“Wat is een kalebas? Is dat een vogel” 
- B. Veld 
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Geouwehoer op     de veefokkersvloer

“Dan denk je 1 keer: Zo wat een 
groot ding en dan kom je er niet 

meer vanaf” 
- E. Van Soest
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Symposium 
Door: Erin Klein Baltink

Aan mij werd gevraagd of ik 
wat wilde vertellen over het 
symposium ‘locomotie’. Nu ik 
Wageningen achter mij heb gelaten 
en ben begonnen aan de master 
Diergeneeskunde, was het nu 
namelijk echt hoog tijd voor mijn 
allereerste Veefokkers activiteit!

De eerste lezing van de dag werd 
gegeven door onze eigen docent 
op de uni, Thijs Manders. Thijs 
heeft onderzoek gedaan naar 
femurkopnecrose en naar hoe dit 
zichzelf kan gaan ontwikkelen. 
Dankzij verschillende onderzoeken 
liet Thijs ons zien hoe het onderzoek 
naar femurkopnecrose er op 
dit moment uitziet en waar de 
toekomst in zit. Femurkopnecrose 
is een multifactoriële aandoening 
zoals wel vaker het geval is 
bij ziektes. Thijs gaf aan dat 
femurkopnecrose bij alle 
vleeskuikens kan ontstaan en dus 
niet alleen bij de snel groeiende 
vleeskuikens, maar ook bij de 
minder snel groeiende vleeskuikens. 
Er is nog geen oplossing, maar Thijs 
en andere mensen zijn druk bezig 
om hier verder onderzoek naar te 
doen.

Vervolgens kwamen Léon Labout en 
Boukeline	Kappelhoff	van	de	NVWA	
iets vertellen over hoe het transport 
en slachten van dieren samengaat. 
Hierbij werd eerst uitgelegd hoe 
het transport van dieren in de 
wet is opgenomen en dat dit een 
vrij breed begrip is. Aan de hand 
hiervan is een duidelijker model 
gekomen over welke dieren wel op 
transport mogen en welke dieren 
niet mee mogen. Hierbij moet ook 
rekening gehouden worden met 
hoe lang een dier op transport 
moet en met hoeveel dieren het op 
transport gaat. Deze lezing werd 
afgesloten met een paar casussen 
uit de praktijk. Hierbij moesten wij 
inschatten of deze dieren wel of 
niet op transport hadden gemogen. 
Dit zorgde voor veel discussie in de 
zaal wat leuk was om te zien! Na de 
pauze met heerlijke slagroomtaart 
en een kopje thee was het tijd voor 
de volgende spreker.

Eveline Dijkstra vertelde namens 
de GD over rotkreupel bij schapen. 
Naast rotkreupel kwamen nog veel 
meer aandoeningen aan bod en het 
was enorm interessant om naar te 
luisteren. Hierna kwam Godfried 
Groenland namens De Heus 
vertellen over kreupelheid bij 
varkens en de relatie tot voer. Heel 
opvallend vond ik hier dat 
kreupelheid bij varkens eigenlijk 
hele andere oorzaken heeft dan de 
andere diersoorten waar het deze 
middag over ging. Na een middag 
vol sprekers was het tijd om te eten. 
Er stond een hele lekkere 
stamppot en hutspot voor ons klaar 
met	na	afloop	ook	nog	een	heerlijke	
yoghurt. Toen onze buiken gevuld 
waren was het tijd om terug te gaan 
naar de collegezaal voor de 
volgende spreker. 

Anton Verleun kwam vertellen over 
klauwgezondheid bij rundvee. Hij 
wist alles op een enorm leuke en 
aandachtige manier te brengen 
waardoor ik hier echt heel veel van 
opgestoken heb! 
Al het hele symposium vroeg ik 
mij af waarom er een traptrekker 
vooraan in de zaal stond, maar 
dit werd aan het eind van de dag 

eindelijk duidelijk; de loterij. Ik vond 
de traptrekker heel gaaf maar ik ben 
blij dat ik hem niet gewonnen heb, 
want dit werd wel erg onhandig in 
de trein. Na de loterij en een 
dankwoord van de commissie en 
Erwin Hoogland was het tijd om te 
borrelen en de prachtige schilderijen 
te veilen. De veiling was erg 
geslaagd, want er is maar liefst 
€3253 euro opgehaald voor het 
goede doel ‘Zorg om Boer en 
Tuinder’. Al met al vond ik het een 
erg geslaagde eerste activiteit en ik 
zie uit naar alle andere activiteiten!
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Op 5 oktober gaf Adriaan Antonis een 
lezing over zeldzame varkensrassen. 
Voordat de lezing begon hebben we 
kunnen genieten van een lekker broodje 
hamburger met friet en salade.

Adriaan is naast algemeen bestuurslid van 
SZH (Stichting Zeldzame Huisdierrassen), 
ook boer, docent, dierenarts en 
onderzoeker. Hij ging deze avond dieper 
in op de veelzijdige inzet van de zeldzame 
varkensrassen, en de rol die ze spelen in het 
voedselsysteem. 

In de lezing vertelde hij ons hoe hij in 
aanraking is gekomen met zeldzame 
varkensrassen, zoals het Nederlands 
Landvarken en de Bonte Bentheimer. Zelf 
heeft hij ook een aantal varkens, deze 
worden biologisch dynamisch gehouden. 
Daarnaast houdt hij bij selectie veel 
rekening met moedereigenschappen, 
waarmee het doodliggen van biggen zo 
weinig mogelijk voorkomt, ook wanneer de 
zeug los mag lopen. Deze biggen worden 
ook pas later gespeend dan in reguliere 
varkensbedrijven.

Hoe de toekomst van de voedselketen 
er uit gaat zien weet nog niemand, maar 
veranderen gaat het sowieso. Met meer 
mensen, een ander klimaat, beperkte 
ruimte, dieetwensen en eetgewoonten zal 
de voedselvoorziening zich ook moeten 
aanpassen. Daarnaast is diervriendelijkheid 
ook een belangrijk onderwerp, al gaat dit 
moeilijk samen. 

De inzet van varkens bij het upcyclen van 
reststromen werd dus ook besproken. 
Dat wordt al eeuwenlang met varkens 
gedaan, zodat mensen ook nog iets te 
eten hadden wanneer er op het land niets 
groeide. Voorbeelden van restproducten 
zijn voedselresten uit de horeca, niet 
uitgekomen eieren van broederijen, 
maar ook bierbostel, citruspulp, overrijpe 
tomaten en sojaschroot. Richtlijnen voor 
reststromen zijn dat het niet menselijk 
consumeerbaar mag zijn, en het niet het 
grootste verdienmodel is. Anders is het 
voor bedrijven natuurlijk erg makkelijk om 
juist nog meer te gaan verspillen, omdat de 
reststromen meer zouden opleveren dan 
het hoofdproduct. 
Naast vleesproductie worden varkens ook 
ingezet bij het onderhoud van bossen, 
onkruidbestrijding, ganzenoverlast en 
zelfs orgaandonatie. Voor wat betreft 
de onkruidbestrijding en ganzenoverlast 
worden	de	dieren	getraind	om	specifieke	
planten, of zelfs eieren te eten. Tijdens 
deze interessante avond was er voldoende 
ruimte voor vragen en opmerkingen, 
waardoor iedereen weer met wat meer 
kennis naar huis kon.

Lezing Varkensrassen
Door:  Mees van der Kooij
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Lieve Veefokkers,

Mijn naam is Linda, ik ben 23 jaar en ik 
kom uit Heino, in het prachtige Salland. 
Hier woon ik op een oude boerderij. 
Helaas staan de schuren bij mij thuis niet 
vol met koeien, maar met trekkers (ook 
weinig te klagen eigenlijk). Via mijn oom 
en tante, buren en vader heb ik de liefde 
voor de landbouwsector meegekregen. 
Daarom wist ik al vanaf het begin van de 
studie dat ik veearts wilde worden! Wel 
heb ik nog getwijfeld om 
Diergeneeskunde te gaan studeren. 
Forensisch Onderzoek leek mij ook 
superleuk namelijk! Gelukkig heb ik sinds 
de keuze voor deze prachtige studie 
nog geen moment spijt gehad! Ik geniet 
inmiddels al meer dan 5 jaar van de 
gezelligheid die er op Diergeneeskunde 
te vinden is! Inmiddels zit ik dan ook al 
in het tweede jaar van mijn master en 
begint het einde toch langzaam in zicht 
te komen. Komend jaar mag ik de rol 
van secretaris op me nemen voor deze 
geweldige vereniging! Tot snel in de 
kamer!

Liefs, Linda

Beste Veefokkers,

Mijn naam is Bram Rompelberg en ik 
kom uit het altijd zonnige dorpje 
Eijsden in Zuid-Limburg. Ik ben 19 
jaar oud en zit momenteel in mijn 
tweede jaar van de studie 
Diergeneeskunde in Utrecht. Hoewel 
ik niet op een boerderij ben 
opgegroeid, heb ik altijd een sterke 
affiniteit	gehad	met	vee.	Gedurende	
mijn laatste jaar op de middelbare 
school en na een aantal keer te 
hebben meegelopen met een 
veearts, werd het voor mij duidelijk 
dat ik Diergeneeskunde wilde gaan 
studeren.
Het komende jaar heb ik de eer om 
de functie van penningmeester te 
vervullen binnen deze prachtige 
vereniging. Ik kijk enorm uit naar wat 
ons te wachten staat en hoop jullie 
allemaal te zien bij de vele 
activiteiten	en	gezellige	koffiepauzes!

Voorstellen Nieuw BestuurVoorstellen Nieuw Bestuur

Hoi allemaal! 

Ik ben Jorg, 21 jaar en zit nu in mijn tussenjaar. Ik 
woon in Zeist maar ga nog vaak terug naar mijn 
ouders in het pittoreske Eersel. Daar woont mijn 
vader met een mooie labrador en mijn 4 kippen. 
Over deze kippen gesproken, ze hebben wel 
een erg (on)gunstige haan/hen verhouding. Ik 
heb namelijk 3 hanen en 1 hen. Het zijn Japanse 
krielkippen en ze zijn prachtig!
Ik kom niet van een bedrijf en was voordat ik 
met de bachelor begon altijd van plan om de 
gezelschapsdieren kant op te gaan, maar doordat 
ik een betere blik heb gekregen op de sector wil 
toch liever de landbouwhuisdieren kant op! Of ik 
me dan wil specialiseren in rundvee, pluimvee of 
toch weer wat anders weet ik nog niet...
Verder vind ik wielrennen erg leuk! Ik volg de Tour 
de France met enige regelmaat en kan genieten 
van de koers!
Ik kijk erg uit naar komend jaar! Niet alleen om 
een ervaring rijker te worden, maar ook om mijn 
blik op de sector nog meer te verruimen! 
Komend jaar mag ik als Voorzitter voor alle dieren 
zorgen en daar kijk ik enorm naar uit, er staan 
namelijk spannende dingen te gebeuren! Lieke 
moet weer biggen, Veerle moet 
geïnsemineerd worden en we gaan weer verder 
met de zwartblesjes. Daarnaast wil ik komend 
jaar een aanspreekpunt voor jullie zijn. Al met al 
een drukke periode dus! 

Ik hoop jullie allemaal een keer in de kamer te 
spreken! 

Groetjes, Jorg

Beste Veefokkers,

Ik ben Aaron Roordink, 23 jaar en kom uit het 
dorpje Wolvega (welbekend van 
Peerdepieten). Ik ben geboren en (deels) 
opgegroeid op een hengstenhouderij, maar 
ik ben tegenwoordig woonachtig op een 
melkveebedrijf. Op dit moment telt het 
melkveebedrijf 65 melkkoeien met 
bijbehorend jongvee. Nog steeds ga ik bijna 
elk weekend naar huis om te helpen op de 
boerderij. 
Op de middelbare school begon al snel het 
idee te komen om later diergeneeskunde te 
studeren, maar nadat ik niet door de selectie 
kwam ben ik naar Wageningen gegaan. Hier 
heb ik een hele leuke tijd gehad, en was ik 
ook actief bij de studievereniging. In mijn 
laatste jaar van de Bachelor kwam de minor 
en de overstap naar de LH-master. Toch maar 
even proberen dacht ik, en wat bleek, nog 
veel leuker dan gedacht. Daarom ben ik met 
alle enthousiasme in 2022 begonnen met de 
master.
Zo wil ik ook met alle enthousiasme beginnen 
aan de volgende uitdaging als vice-voorzitter 
van deze prachtige vereniging.
Ik heb ontzettend veel zin in aankomend jaar, 
en ik hoop jullie allemaal nog veel te zien!
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Hoi! Mijn naam is Roelien Koekoek. Ik ben 
20 jaar oud en ik kom uit het mooie 
Zuidwolde, wat onderin Drenthe ligt. Ik 
woon hier (voor de afwisseling) op een 
pluimveebedrijf met 
moederdieren, waarmee wij de JA757 
vleeskuikens produceren. Verder hebben 
we thuis nog wat paarden, waarmee 
we voor de hobby fokken, met als verre 
droom om daar ooit wat mee te gaan 
verdienen.
Ik vond het werk van de veearts vroeger 
haast magisch en als ze dan aan mij 
probeerden uit te leggen wat ze deden, 
was ik helemaal onder de indruk. Vandaar 
dat ik als jonge Roelien heb bedacht om 
veearts te willen worden en ik heb mij 
eigenlijk nooit bedacht.
Ik zit nu in het derde jaar van mijn 
bachelor en ik heb het mega naar mijn 
zin in Utrecht. Mede natuurlijk door de 
Veefokkers, waar ik mij altijd machtig 
vermaak. Ik kijk er naar uit om dit jaar de 
functie van vice-penningmeester op mij 
te nemen en ik hoop jullie gauw te zien in 
de kamer!

Liefs, Roelien

Dag lieve veefokkers!

Mijn naam is Elise Koornneef, 21 jaren 
jong	en	afkomstig	van	het	eiland	
Goeree-Overflakkee	in	Zuid-Holland.	
Hoewel ik niet ben opgegroeid op een 
boerenbedrijf is het bij ons thuis altijd een 
gezellige beestenboel geweest. Hierdoor 
wist ik al van kleins af aan dat ik diere-
narts wilde worden. Ik wist alleen nog niet 
met welke dieren ik wilde gaan werken. 
Een aantal meeloopdagen bij de lokale 
dierenarts maakte hier verandering in, 
het zou LH worden. Inmiddels zit ik in het 
tweede jaar van de bachelor en heb in het 
eerste jaar enorm genoten van de vele 
activiteiten die de Veefokkers organiseert!
Ik wil jullie daarom aankomend jaar 
graag op de hoogte houden van alles wat 
er speelt binnen de vereniging via het 
prikbord en de socials. Ik kijk er heel erg 
naar uit om de functie als lid-PR op me 
te nemen en leuke posters te maken! We 
gaan er een fantastisch jaar van maken 
vol met leuke activiteiten!
Hopelijk zie ik jullie binnenkort allemaal 
in de kamer voor een praatje onder het 
genot	van	een	bakkie	koffie.
Liefs Elise

Voorstellen Nieuw Bestuur

Onlangs vond de jaarlijkse 
Adveefokkersdag plaats waarbij ik de 
unieke kans had om een excursie te mak-
en naar een moederdierenfokkerij voor 
vleeskuikens. Dit was mijn 
allereerste ervaring met veefokkers, en ik 
moet zeggen dat ik 
aangenaam verrast was. De excursie was 
niet alleen zeer informatief, maar ook 
uiterst gezellig en toegankelijk.
Wat deze excursie bijzonder maakte, 
waren de diepgaande inzichten die we 
kregen. Allereerst namen de eigenaar en 
zijn zoon de tijd om ons alles te vertellen 
over de historie van het bedrijf, de huidige 
situatie en de toekomstperspectieven. Ze 
legden uit waarom ze bepaalde 
werkmethoden hanteren en hoe de 
vleeskuikensector in elkaar steekt. 
Daarnaast benadrukten ze het belang van 
aanpassing aan de veranderende wensen 
van de sector.

Vervolgens nam de begeleidende 
dierenarts Arno van der Wielen het woord 
en schetste typische werkzaamheden die 
hij uitvoert op dit bedrijf. Hij benoemde 
de voornaamste uitdagingen waar de 
bedrijven mee te maken hebben en hoe 
deze met medische zorg worden 
aangepakt. Ook benadrukte hij het belang 
van preventie en lichtte toe hoe dit in de 
praktijk wordt gebracht, met speciale 
aandacht voor de rol van de dierenarts in 
dit proces.

Hoewel we de stallen niet konden 
betreden om de kippen van dichtbij te 
bekijken, kregen we wel de gelegenheid 
om door een raampje te gluren en een 
glimp op te vangen van de kippen die vrij 
rondliepen. Dit was een bijzonder leuke 
ervaring, vooral omdat we 
deskundige toelichtingen kregen van 
zowel de veehouder als de dierenarts. 
Nadat de veehouder en de dierenarts hun 
presentatie hadden gehouden, werd er 
afgesloten met een borrel onder het 
genot van bitterballen.
Deze excursie heeft me echt een 
diepgaand inzicht gegeven in de 
praktijken en uitdagingen van de
pluimveesector. Het was een hele 
informatieve dag die mijn begrip van de 
pluimveesector aanzienlijk heeft vergroot. 
Het enthousiasme en de betrokkenheid 
van de mensen die we ontmoetten, 
maakten deze dag extra leuk. Ik ben blij 
dat ik de kans heb gepakt en ben 
meegegaan!!  Ik heb namelijk heel veel 
geleerd over de wereld van de 
pluimveehouderij.

Adveefokkersdag
Door: Rosanne Raats
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Woensdagavond 11 oktober werden 
wij met een grote groep enthousiaste 
veefokkers hartelijk welkom geheten 
in Werkhoven voor weer een leuke 
avond rundveebeoordelen. Johan 
Vernooij vertelde met gepaste trots 
over zijn MRIJ (Maas-Rijn-IJsselvee) 
koeien en wat zijn koeien zo bijzonder 
maakt. Hier vertelde hij met trots zijn 
0% diersterft, 0% kalversterfte en zijn 
100% punten op koekompas.
Daarna hebben we samen met Marien 
van Laar naar de MRIJ koeien gekeken 
en wat deze koeien uniek maakt ten 
opzichte van de Holstein-Friesian.
We hebben eerste onderbegeleiding 
van Marien de eerste koe (7 jaar oud) 
beoordeeld. Hier lag de aandacht op 
de referentie van de MRIJ koe en het 
extra beoordelingspunt bespiering.
Het bleek nog best lastig te zijn omdat 
de standaarden voor de MRIJ anders 
liggen dan de HF. 
Voor bouw en de conditie lag het 
gemiddelde een stuk hoger, terwijl het 
uier gemiddeld iets lager scoorde bij 
de MRIJ koe ten opzichte van de HF 
koe

Vanwege de grote opkomst werden 
we in twee groepen verdeeld, de ene 
groep ging vijf  derdejaars koeien 
rangschikken en de andere groep 
mocht een vijfdejaars koe beoordelen. 
Het rangschikken bleek nog best 
moeilijk te zijn, ik vond persoonlijk dat 
ze allemaal een hoge conditie en grove 
bouw hadden, waardoor ze erg op 
elkaar leken. De uiers waren allemaal 
wat losser en wat kleiner, terwijl ze 
ondanks dat nog best laag hingen.
Het scoren van het algemeen 
voorkomen moest ook de bespiering 
mee worden gerekend, iets wat bij de 
HF niet hoeft. Ondanks alles had Alida 
gewonnen met maar liefst 69 punten. 
Achteraf is er onder het genot van een 
drankje nog een mogelijkheid geweest 
om met Johan en met Marien te 
praten. Ik vond het een zeer gezellige 
en leerzame avond.

Door: Marten Pool
MRIJ Rundveebeoordelen
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Afgestudeerd ...
Met Max Kerckhoffs

In deze rubriek laten we elke editie een 
pas afgestudeerde dierenarts en zijn 
praktijk aan het woord. We vroegen hen 
hoe de eerste periode is bevallen.

Beste Veefokkers,
 
Hoewel het tijdens de studie nog zo ver 
weg leek, is dan ook voor mij opeens 
het moment daar waarop je wordt 
gevraagd om een stukje te maken voor 
“afgestudeerd en dan”…
 
Na de MMVD-stage, een weekje 
meelopen en enkele weken vakantiewerk 
ging in mei 2021 de telefoon met 
de vraag of ik al wist wat ik na mijn 
afstuderen wilde gaan doen. Een jaar 
vóór afstuderen kwam de vraag of ik bij 
AdVee Dierenartsen wilde beginnen in 
de varkens. Er was blijkbaar vraag naar 
varkensdierenartsen.. en AdVee keek 
ver vooruit richting de toekomst. Enkele 
collega’s gingen immers binnen enkele 
jaren met pensioen.
 
Inmiddels ben ik iets meer dan een jaar 
werkzaam als varkensdierenarts bij AdVee 
Dierenartsen vanuit de locaties 
Heeswijk-Dinther en Ysselsteyn.

Direct vanaf dag 1 na mijn start in juni 
2022 kreeg ik een vaste mentor binnen de 
praktijk. Mijn mentor maakte gedurende 
de eerste paar maanden een planning 
voor mijn agenda, zodat ik een vast 
schema had wanneer ik met welke collega 
mee op pad kon. Ook had ik samen met 
mijn mentor gedurende het eerste jaar 

elke week een vast moment waarop 
we evalueerden hoe het die week was 
gegaan, wat ging er goed/wat kon er 
beter en wat staat er volgende week weer 
op de planning?
 
Naast het meelopen met de verschillende 
collega’s volgde ik samen met Teus en 
Tijmen (twee andere jonge collega’s 
in de varkens, jullie wellicht niet 
onbekend) het opleidingstraject voor 
jonge varkensdierenartsen dat recent 
door AdVee was opgezet. Zo zijn 
we enkele malen te gast geweest bij 
de Gezondheidsdienst voor Dieren 
voor bijscholing op het gebied 
van communicatie, pathologie en 
verschillende varkensziekten. Ook waren 
we te gast bij verschillende farmaceuten 
om de manieren van diagnostiek en 
interpretatie van uitslagen te bespreken 
en volgden we nog een persoonlijk 
ontwikkeltraject bij een veterinaire coach.
 

... en dan?
Na enkele weken veel meelopen met 
verschillende collega’s begonnen de eerste 
klusjes in mijn eentje te komen... In het 
begin was dit vooral bloedtappen, een 
euthanasie, vaccineren en sectie doen. Na 
verloop van tijd begon het vervangen van 
collega’s met bedrijfsbegeleiding tijdens 
de vakanties erbij te komen. Dit was het 
moment waarop ik echt merkte dat ik veel 
leerde in korte tijd! Je staat opeens zelf 
voor de vragen, casussen en bedrijfsvraag-
stukken waar klanten tegenaan lopen. 
Tegenwoordig heb ik de eerste klanten op 
mijn naam, die ik om de vier weken samen 
met mijn collega, die volgend jaar met 
pensioen gaat, begeleid. Zo rol ik 
langzaam in de begeleiding van de 
verschillende bedrijven.
 
Naast het werk als varkensdierenarts 
overdag ben ik in de diensten oproepbaar 
voor de koeien. Om hierin voldoende 
ervaring op te doen heb ik gedurende 
de eerste acht maanden veel diensten 
meegedaan met verschillende collega’s. 
Na acht maanden ben ik zelf begonnen 
met het doen van avond- en 
weekenddiensten. De eerste paar 
telefoontjes tijdens de dienst in m’n eentje 
waren natuurlijk erg spannend, maar 
gelukkig zijn er altijd collega’s achter 
de hand voor overleg of hulp. Eén van 
de mooiste complimenten waardoor de 
zenuwen vlug van je schouders vallen vond 
ik dan ook toen een vleesvee klant, waarbij 
ik om 2:30 uur de stal in kwam voor een 
keizersnede zei “ah jij bent het, dan komt 
het goed!”. 
 

Wat me vooral is meegevallen in de 
praktijk is de mogelijkheid tot 
laagdrempelig contact en de waardering 
voor het aangeven van eerlijkheid. Vanuit 
de opleiding worden we erg breed 
opgeleid,	waardoor	de	specifieke	kennis	op	
sommige punten gewoonweg ontbreekt 
door een gebrek aan ervaring. Het viel 
me op dat het juist wordt gewaardeerd 
wanneer ik zei, “goede vraag, weet ik niet, 
ik ga het navragen en hier kom ik bij je op 
terug”. Vervolgens zocht/zoek ik contact 
met collega’s, collega’s van andere 
praktijken en farmaceuten/specialisten om 
tot de antwoorden op een bepaalde vraag 
te komen om dit vervolgens terug te 
kunnen	koppelen	aan	de	desbetreffende	
klant.
 
Wanneer je twijfelt over de 
varkenssector, of graag eens een dag/week 
komt meelopen ter oriëntatie, schroom 
niet om contact op te nemen! We zijn 
met een groot team in de varkens dus er 
is altijd wel iemand met een interessante 
agenda! 
 
Met vriendelijke VEEterinaire groet,
 
Max	Kerckhoffs
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Veefokker zoekt ...

Naam: Ellen van Soest
Leeftijd: 24
Startjaar: 2018
Fokdoel: lief, mooie ogen, het liefst 
langer dan dat ik (1,82m) ben
Hobby’s: tussen de koeien zijn
Favo voer: spaghetti bolognese
Lievelingsdier: fleckviehkoe

Vroege vogel of avondmens: ‘s zomers 
een vroege vogel, ‘s winters een avond-
mens
Welke superkracht zou je willen 
hebben? Nooit moe worden
Ideale eerste date: samen lekker eten. 
Of dat nou thuis of in een restaurant is, 
maakt mij niet uit
IHOSKA’s: ik	hou	niet	van	knuffelen
Ergste klein leed:	in	de	file	staan	met	de	
auto
Waar raak je nooit over uitgepraat: 
koeien
Slechte gewoonte: ik ben een 
behoorlijke rommelkont
Als ik kon tijdreizen: terug naar de tijd 
waarin het internet nog niet bestond. 
Lijkt me heerlijk als je niet overal van op 
de hoogte bent/moet zijn.
Ideale vakantie: leuke niet-toeristische 
dorpjes bezoeken in een land waar het 
lekker weer is

Wat zou je doen met een miljoen? 
Een leuke boerderij kopen en wat 
hobbydieren gaan houden
Wat is je favoriete ijssmaak? Citroen
Een plek die je nog heel graag zou 
willen bezoeken: Rome
Wat is het leukste grapje dat je ooit 
hebt gehoord? Mijn vader maakte 
ooit de grap op een vrijdagochtend: 
“Vanavond staat er iemand voor de 
deur.” Wij: “Oh, wie dan?” Hij: “Het 
weekend!”
Waar kunnen we je ‘s nachts wakker 
voor maken? Het liefst wil ik helemaal 
niet wakker gemaakt worden, maar als 
iets zou moeten kiezen zou ik wakker 
gemaakt willen worden om op vakan-
tie te gaan
Wat is je favoriete shotje: geen een, 
heb ik geen goede ervaringen mee
Favoriete trekkermerk: Inter
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Jong geleerd is oud gedaan 
Door: Mark van der Pol  

In een eerdere fase van mijn 
carrière ben ik al eens gevraagd 
om een stukje te vertellen over hoe 
het is als pas afgestudeerde. Hoe 
leuk is het als je dan een paar jaar 
later weer eens terug kan kijken op 
wat je hebt meegemaakt en welke 
lessen je daar uit kan trekken. Het 
is nu zeven jaar geleden dat ik ben 
afgestudeerd en 14 (!) jaar geleden 
dat ik begon met studeren. Dat 
is wel even confronterend.. We 
zitten op het moment midden in 
de blauwtong uitbraak dus het is in 
de praktijk alle hens aan dek. Maar 
buiten dit drama ben ik nog steeds 
blij dat ik destijds voor deze studie 
heb gekozen. 

Tijdens je studie werk je hard 
toe naar je afstuderen, na je 
afstuderen ben je weer heel druk 
om alle visites tot een goed einde 
te brengen en de operaties onder 
de knie te krijgen. Een paar jaar 
daarna zit je weer in een andere 
fase waarin je je afvraagt waar je 
nu naartoe wilt. Nadat ik drie jaar 
bij Vallei en Wetering Dierenartsen 
in Renswoude had gewerkt, kwam 
de baan als ULP dierenarts op mijn 
pad. 

Ik was toen ook op zoek 
naar iets meer uitdaging en 
dacht dat in de vorm van 
onderwijs, onderzoeken en 
bedrijfsbegeleiding bij de ULP 
te vinden, wat zeker gelukt is. 
Nu ben ik vier jaar verder, zijn er 
weer diverse jonge dierenartsen 
bij ons ingestroomd en behoor 
je ineens tot de meer ervaren 
dierenartsen. Zo snel kan dat 
gaan.

Om mij heen zie ik dat veel 
collega’s op een gegeven moment 
ook dat punt bereiken: wil ik een 
maatschap in, wil ik een 
specialisatie gaan doen of wil ik 
toch het onderwijs in? Zelf vul ik 
dat nu in doordat ik bij het ‘Koe en 
Eiwit’ project betrokken ben om de 
diergezondheid te 
monitoren bij deelnemende 
bedrijven, of door af en toe het 
kliniekonderwijs op de faculteit te 
begeleiden, waar je weer meer de 
diepgang op kan zoeken. 
Daarnaast ben ik de trekker van 
het ‘Uiergezondheidsteam’ bij ons 
op de praktijk. Dit is iets wat ik in 
mijn eerste jaren na afstuderen al 
deed bij Vallei en Wetering in de 
vorm van het laboratoriumwerk en 
waar echt mijn interesse lag. 

Life long learning is een kreet waar 
ik tijdens de studie altijd een 
beetje allergisch voor was, 
evenals de POP’s. Toch denk ik dat 
je ook na de eerste fase na 
afstuderen voldoende uitdagingen 
moet zoeken om jezelf in te 
ontwikkelen, al is het alleen maar 
om het voor jezelf zo leuk en 
interessant mogelijk te houden! 

Wat ik dus mee wil geven: focus je 
tijdens de studie niet alleen maar 
op je afstuderen, maar kijk ook 
zoveel mogelijk om je heen, 
loop een keer stage bij een ander 
type bedrijf of bij een andere 
dierenartsenpraktijk dan waar je 
normaal meeloopt. Daar zal je 
later vooral met plezier op 
terugkijken.
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Van Veeteler naar Veefokker
Door: Danie van der Tuuk

Hi allemaal! 
Mijn naam is Danie van der Tuuk en ik ben 
23 jaar oud. Ik ben geboren en getogen 
in het mooie Brabantse dorp Drunen. 
Sinds ik kan praten, roep ik al dat ik iets 
met dieren wil doen later. Dit begon bij 
het openen van een dierenasiel, wat mij 
toch sterk is afgeraden door mijn ouders 
vanwege	het	gebrek	aan	financiële	
zekerheid. Toen ik 7 jaar oud was, kwam 
het grandioze idee om dierenarts te 
worden. Geen enkel idee wat dit zou 
betekenen. Opgroeiende met een hond 
en als paardenmeisje waren dat de 
enige richtingen die ik kende en die ik 
dus op wilde. Mijn gehele middelbare 
school carrière heb ik ingericht op het 
worden van dierenarts. Van havo/vwo 
ben ik doorgestroomd naar het vwo en 
ik heb een heel gericht vakkenpakket 
gekozen. In deze tijd heb ik meerdere 
open dagen en meeloopdagen gehad 
aan de faculteit Diergeneeskunde in het 
mooie Utrecht en iedere keer werd ik een 
beetje meer verliefd. Helaas moest ik wel 
realistisch blijven met zulke kleine kansen 
om binnen te komen, dus ik bezocht 
ook andere open dagen. Ik ging naar 
psychologie in Tilburg, verloskunde in 
Maastricht (kortste open dag ooit, ik weet 
ook niet wat me bezielde) en naar Animal 
Sciences in Wageningen. Die laatste werd 
mijn uiteindelijke plan B. In 2018 was het 
moment daar, de selectie. Helaas kwam 
ik daar jammer genoeg niet doorheen.

Toen begon mijn Wageningen avontuur. 
Als broekie van 18 koos ik ervoor om 
in het begin te blijven reizen, omdat ik 
mezelf nog niet op kamers zag gaan 
(2.5 uur enkele reis is wel echt een heel 
eind). Wel sloot ik mij meteen aan bij de 
Veetelers. Zodra ik het studentenleven in 
Wageningen en de gezellige sfeer binnen de 
Veetelers leerde kennen, kon ik niet meer 
wachten om op kamers te gaan. Ondanks 
dat ik het ontzettend naar mijn zin had 
in Wageningen, knaagde dat gevoel van 
dierenarts worden nog altijd aan mij. Ik 
miste in Wageningen een doel. Onderzoek 
was niet helemaal voor mij weggelegd en ik 
merkte dat de drang naar zorg en klinische 
kennis groter werd. Daarom besloot ik in 
2019 weer mee te doen aan de selectie, 
die ik helaas weer niet door kwam. Ik zat 
halverwege mijn tweede jaar en heb er toen 
voor gekozen om het bachelor diploma 
Animal Sciences binnen te harken en daarna 
maar weer verder te zien. Ik ben tijdens mijn 
bachelor wel altijd mee blijven lopen met 
dierenartsen. 

Daardoor had ik inmiddels voor mezelf 
besloten dat gezelschapsdieren toch 
niets voor mij waren (een keuze waar ik 
na de basiscoschap GD nog steeds meer 
dan achter sta). Ondertussen was ook 
mijn passie voor de landbouwhuisdieren 
en de bedrijfsvoering heel erg gegroeid 
in Wageningen…

En toen was daar ineens de 
mogelijkheid tot de Minor in Utrecht. 
Ik weet nog dat ik meteen alles uit mijn 
handen heb laten vallen om te zorgen 
dat ik daar hoe dan ook aan deel zou 
mogen nemen. Zo gezegd, zo gedaan. 
Als	proefkonijnen	begonnen	we	met	zijn	
13’en vol goede moed aan de Minor. Dat 
halfjaar	was	heel	hard	strijden,	maar	we	
hebben het gedaan. In april 2022 mocht 
ik beginnen aan de Master LH en wat 
vond ik dat spannend. Ik begon als enige 
uit de Minor groep in april, dus ik stond 
er helemaal alleen voor. Daarnaast had 
ik mijn leven in Wageningen vaarwel 
gezegd en was ik verhuisd naar Utrecht. 
Alles was nieuw. Gelukkig viel ik in een 
warm bad bij mijn co-groep, die voor 
een groot deel bestaat uit fanatieke 
Veefokkers. Zij namen mij mee naar de 
activiteiten, de feestjes en de kamer. 
Dat beviel natuurlijk zo goed, dat ik dit 
tot op de dag van vandaag nog doe. Je 
zou kunnen zeggen dat ik helemaal ben 
ingeburgerd als ‘de Wageninger’.
Wat ik nog mee zou willen geven aan 

Animal Sciences studenten met 
dezelfde droom; gewoon doen! 
Het zal mega spannend en soms 
ook moeilijk zijn (want geloof me, 
Veetelers en Veefokkers hebben 
echt een heel andere basis dus het 
is zeker aanpoten af en toe), maar 
uiteindelijk is het het allemaal 
waard! 
Tot op de volgende Veefokkers 
activiteit! Houdoe
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Onderzoek van een masterstudent

Beste veefokkers,
Over de zomer heb ik aan mijn 
master thesis gewerkt. Hiervoor 
heb ik onderzoek gedaan naar 
klauwgezondheid bij geiten. 
Geiten, die aangepast zijn aan 
ruige ondergronden en het 
afleggen	van	redelijk	grote	
afstanden, hebben klauwen met 
een enorm hoge groeisnelheid. 
Op stro, waar geiten in 
commerciële geitenboerderijen 
veelal op worden gehouden, 
vindt veel minder slijtage dan 
groei plaats. Hierdoor ontstaat 
overgroei. Ter bestrijding van 
de locomotieproblemen die 
overgroei met zich meebrengt, 
worden de klauwen meestal elke 
vijf maanden bekapt. Dit is echter 
niet genoeg om overgroei volledig 
te voorkomen; op het moment 
dat de geiten bekapt worden 
vertonen vrijwel alle klauwen al 
sterke overgroei. Ook brengt het 
bekappen de nodige nadelen met 
zich mee: niet alleen kost het 
veel arbeid en/of geld, ook leidt 
de snelheid waarmee dit gebeurt 
en de misschien wel overmatige 
bekapping ertoe dat geiten vaak 
in de week na het bekappen 
vaak slechter lopen dan ervoor. 
Vanwege haastig bekappen 

komt het ook regelmatig voor dat 
geiten met bloedende klauwen 
terug in de mest worden gezet, 
wat natuurlijk nog weer andere 
problemen met zich mee kan 
brengen. 
Vanwege deze redenen heeft 
een boer in het mooie Vragender 
in de Achterhoek een proefstal 
laten bouwen waarbij de 
geiten op een betonnen, dichte 
ondergrond worden gehouden. 
Hierbij is er sprake van een 
soort trapconstructie, met zes 
hoogteniveaus opbouwend naar 
het midden, en daarvandaan 
naar de andere kant weer naar 
beneden. Een andere reden voor 
de bouw van deze constructie is 
dat deze opstelling het mogelijk 
maakt om de mest van de 
urine te scheiden, waardoor de 
ammoniakemissie hypothetisch 
gezien sterk wordt gereduceerd.

Door: Mathijs Breunissen

 Elk niveau helt een beetje, waardoor 
urine wegloopt en mest blijft liggen. De 
mest wordt vervolgens weggeschoven 
door een mestschuif. De hypothetisch 
lagere emissie zorgde ervoor dat de 
bouw gesubsidieerd kon worden. Of de 
ammoniakemissie daadwerkelijk minder 
is dan bij geiten gehouden op stro wordt 
onderzocht door onze vrienden van 
Dierwetenschappen in Wageningen. 
Ik heb me volledig gericht op de 
klauwgezondheid, met name overgroei. 
Vanaf mei konden de geiten vanaf het 
conventionele gedeelte met stro naar 
het gedeelte met betonnen ondergrond. 
Tijdens de gewenningsperiode werd 
de stal steeds drukker bezocht door 
geiten welke het beton blijkbaar wel 
beviel. Hierna werd de verbinding tussen 
het stalgedeelte met stro en dat met 
beton opgeheven en werden 200 geiten 
permanent gehuisvest op beton. Bij deze 
geiten heb ik de mate van overgroei van 
de klauwen vergeleken met die van de op 
stro gehuisveste geiten. Dit deed ik door in 
de melkstal de achterste hoef van de geit 
op te tillen, een score te verbinden aan 
de overgroei, deze te delen met Len, die 
gelijktijdig het oormerk van de geit scande 
en de score invoerde. Het optillen van 
de klauwen bleek best een strijd. Na een 
middagje scoren waren het niet alleen de 
geiten die last hadden van hun klauwen. 
Dit heb ik gedaan op vier verschillende 
momenten, waarbij het laatste moment 
twee maanden na het eerste moment 
was. Deze data heb ik geanalyseerd met 
behulp van mijn favoriete programma 

R, en mijn onderzoeksbegeleider. Uit de 
resultaten bleek overgroei inderdaad 
minder snel te ontwikkelen bij op beton 
gehuisveste geiten dan bij hun collega’s 
op het stro. Voor het ontstaan van milde 
overgroei	was	het	effect	niet	significant,	
maar het ontstaan van ernstigere vormen 
van overgroei werd beperkt. Bij de 
laatste meting scoorde 51% van de op 
stro gehuisveste geiten de maximale 
score van 4 op overgroei, en bij de op 
beton gehuisveste dieren was dit 27%. De 
betonnen ondergrond slaagt er dus niet in 
bekappen volledig verleden tijd te maken, 
maar kan wel helpen het interval tussen 
bekappingen te verlengen, of de klauwen 
in tussentijd gezonder te houden. 
Uit boeren klinken geluiden dat geiten 
graag op beton liggen. Om deze bewering 
van de twijfelachtige empirie naar de 
evidence based veterinary medicine te 
krijgen loopt er nog een onderzoek naar 
het welzijn van de geiten.
Tot zover het stukje over mijn onderzoek. 
Het was een leerzame periode, de 
bedrijfsbezoeken waren mooi, het stoeien 
met de software was soms minder. Mocht 
je dit nou interessant vinden, kom gerust 
met kritische vragen of opmerkingen, 
misschien steken we er nog wat van op!
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Wie is wie? Aan het Voerhek

Verse aspergesoep met ham en eieren

Ingrediënten
Voor 4 personen:
500 gram witte asperges
4 eieren
1 prei
100 gram achterham
4 (bruine) pistoletjes
2 kippenbouillonblokjes
4 eetlepels bloem
150 ml slagroom

Schil de asperges met een dunschiller en verwijder tot twee centimeter van 
de onderkant. Voeg de aspergeschillen en onderkantjes samen met twee 
kippenbouillontabletten en anderhalve liter water toe aan een pan en breng aan 
de kook. Zet het vuur laag en laat 15 minuten zachtjes doorkoken.

Zeef	met	behulp	van	een	fijne	zeef	de	soep	boven	een	kom	zodat	de	schillen	en	
onderkanten van de asperges uit de bouillon verwijderd zijn. Breng ondertussen 
een pan met water aan de kook. Kook hierin de eieren in acht minuten hard. Laat 
de eieren schrikken en pel ze.

Snijd ondertussen het witte gedeelte van de prei in ringen. Verhit vijftig gram 
boter in de soeppan en bak hierin de prei in vijf minuten gaar. Voeg de bloem toe 
en bak twee minuten mee. Voeg hierna de bouillon en room toe en breng aan de 
kook. Pureer de soep met een staafmixer. Breng op smaak met peper en zout.

Snijd de asperges in stukjes van twee centimeter en voeg toe aan de soep. Laat 
de soep nog tien minuten zachtjes doorkoken. Snijd de ham in reepjes en prak de 
eieren	fijn.

Schep de soep in vier kommen of borden en verdeel de ham en eieren erover. 
Serveer met de pistoletjes.

Door: Mikko NabuursWelke babyfoto hoort bij Marit, Isabelle, Mikko, Rianne, Ellen en Dirk
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Klauwbekapweekend
Door: Rianne Kok en Anna Harleman

Vrienden van de Veefokkersdag
Door : Matthieu van Vuuren 

Op een zonnige zaterdagmorgen trok een 
tiental enthousiastelingen naar de 
polder voor een weekend tussen de koeien. 
Jochem had zijn gloednieuwe bekapbox 
meegenomen en samen met Enjo werden 
onder	het	genot	van	een	goede	bak	koffie	
de beginselen van het klauwbekappen 
uitgelicht. Vervolgens werden de handen 
vrij letterlijk uit de mouwen gestoken om 
die	koeienklauwen	eens	flink	aan	te	
pakken. De eerste koeien werden 
voorzichtig geholpen en onder 
toeziend oog van de mannen werden er 
heel wat mooie modellen gemaakt. In 
de loop van de dag groeide de kennis, de 
ervaring en daarmee ook het vertrouwen. 
Voor het avondmelken waren er 15 dames 
bij de pedicure geweest en liepen ze met 
de mooiste kleurtjes verband. Dan was het 
tijd om ook de innerlijke mens te verzor-
gen, na een uitgebreide rondleiding over 
het bedrijf was de friettafel gereed en kon 
met een goed gevulde maag de avond 
beginnen. In	de	flitsende	bowlinghal	werd	
er	flink	gestreden	om	de	winst.	Ondanks	
een groot enthousiasme, fanatisme en lang 
zoeken naar een juiste bal, was het al vrij 
snel duidelijk dat Miranda de 
onvervalste koningin is van het bowlen. 
Gelukkig is het allemaal uitgepraat en
 kroop iedereen warmpjes de tent in. 
Zondagochtend half 9 moest de groep 
alweer paraat staan om weer een dag klau-
wen te bekappen. 

We begonnen de dag met een lekkere 
bak	koffie	of	thee	om	daarna	snel	
aan het werk te gaan. De volgende 
13 dames stonden klaar om naar de 
pedicure te mogen. Deze groep had 
net wat meer problemen in de klauwen 
waardoor wij veel verbanden konden 
leren leggen. Een mooie opbouw na 
de zaterdag. Een aantal koeien had 
teenpuntnecrose waardoor er een 
plaatselijke verdoving en een slijpschijf 
aan te pas moesten komen. Dit zorgde 
soms voor het nodige bloed gespetter. 
Doordat iedereen op zaterdag al een 
goed gevoel voor klauwbekappen had 
gekregen, ging het de zondag wat 
sneller en hoefde er ook minder hulp 
gevraagd te worden aan Jochem en 
Enjo. Al met al weer een hele 
leerzame dag. Toen de 13 dames klaar 
waren moest er opgeruimd worden. 
Al het gebruikte materiaal werd netjes 
opgeruimd en de tenten moesten 
afgebroken worden. Toen alles op-
geruimd was en in de auto lag, is er 
nog een drankje gedaan en is iedereen 
moe maar voldaan weer richting huis 
vertrokken.

Vrijdagmiddag 6 oktober is een 
club dierenartsen vanuit heel het 
land richting het oude vertrouwde 
Utrecht gereden om een groep 
veefokkers bij te praten over het 
reilen en zeilen in hun praktijk. De 
middag	begon	rond	de	koffietijd	
van 16 uur, waarna er in drie rondes 
roulerend met verschillende 
dierenartsen gesproken kon 
worden. De oudere garde baarde 
enigszins hun zorgen over de hoge 
uitval onder jonge dierenartsen, 
juist omdat zij het als zo’n mooi 
vak ervaren en het daarom jammer 
vinden. De aanwezige jongere 
garde in het veld vertelde dat 
ze het eerste half jaar als pittig 
ervaren hebben, maar inmiddels 
eigenlijk ook al wel de uitdaging 
in andere hoeken dan alleen het 
veldwerk zoeken. Met behulp van 
cruciale stellingen als 
‘koffiezetapparaat	of	
koffieautomaat’	en	‘Is	er	elke	week	
een vrijmibo?’ werden de prakti-
jken verder tegen elkaar afgewo-
gen. Naast deze ludieke, toch niet 
geheel onbelangrijke stellingen, 
werd er ook dieper ingegaan op de 
begeleiding voor de startende 
dierenarts. 

Praktijken doen bijvoorbeeld een 
casuïstiek uur, waarbij de dierenartsen 
casussen uitwerken die ze in het veld 
hebben gezien en deze presenteren aan 
het team. Zo kan het team 
meedenken en wordt alle kennis 
gebundeld. De net afgestudeerde 
dierenartsen deelden nog wat slimme 
tips voor de startende dierenarts. Schrijf 
je dosering op stickers en plak deze op 
de	flesjes,	zodat	je	kan	spieken.	En	denk	
niet te veel aan alle dingen die nog voor 
je liggen op een dag, dan ga je fouten 
maken. Focus op de koe waar je mee 
bezig bent en dan volgt daarna de rest 
wel weer. Daarnaast moet je het ook 
kunnen relativeren als je een keer een 
fout maakt en heb het hier vooral met 
je oude studievrienden over. Dan zal je 
merken dat je zeker niet de enige bent 
die dit wel eens overkomt. 
Bovendien geldt: ‘Als je als boer niet 
kan accepteren dat een dier dood kan 
gaan, dan moet je maar akkerbouwer 
worden!’. Met deze wijsbegeerte kwam 
er een eind aan de speeddates en trok 
iedereen naar boven om daar onder 
het genot van een heerlijk diner en een 
biertje verder te praten over alles wat al 
de revue 
gepasseerd 
was. 
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Aftreedrede
Door: Ellen van Soest

Op verenigingsgebied zijn we ook 
vooruit gegaan. De commissies zijn 
vernieuwd, de statuten zijn gewijzigd, 
er is dagelijks vers fruit in de kamer 
om ons tostidieet aan te vullen met 
de nodige vitamientjes en ook voor 
de Berkshire varkens is er met een 
buitenhuisvesting voorlopig weer 
toekomst op de Tolakker. Hoewel we 
met de zwartbles schapen niet een 
generatie verder zijn gekomen, zijn 
er nu wel meer ooien om hopelijk 
komend jaar een generatie verder en 
daarmee een stap dichter bij het 
fokdoel te komen.

Zoals ik aan het begin al aangaf, zijn 
we nu 351 dagen verder en is het tijd 
om het stokje over te dragen. Tijd 
voor een nieuwe fase. Veerle zal 
binnenkort voor de eerste keer 
geïnsemineerd worden en er staan 
zes nieuwe gezichten te popelen om 
de vereniging verder te laten groeien. 
Alleen dat al is reden genoeg om bij 
de vereniging betrokken te blijven.  
Graag zou ik dan nu een aantal 
mensen willen bedanken. Om te 
beginnen met alle leden. Bedankt 
voor jullie betrokkenheid en ent-
housiasme. Jullie zorgen ervoor dat 
de vereniging bloeit en dat het de 
moeite waard is om activiteiten te 
organiseren. 

Geachte honorair leden,
Geachte oud-bestuursleden,
Geachte mede-bestuursleden,
Geachte leden der Veterinaire Vee 
Fokkers Club “De Uithof”,
Exact 351 dagen geleden zaten 
we hier ook. Toen nog als kersvers 
bestuur, niet wetende wat ons 
allemaal te wachten stond. Achteraf 
gezien maar goed ook, want je 
beleeft alles veel beter als het 
allemaal nieuw is. Wie er toen 
ongeveer hetzelfde voor stond, 
was onze prachtige verenigingskoe 
Charlotte’s Veerle. Zij was toen één 
dag oud en kwam dus net kijken op 
deze wereld en ook, net als ons, bij de 
Veefokkers.

We hebben met zijn allen een hoop 
beleefd het afgelopen jaar. Al in de 
tweede week van ons bestuursjaar 
vond de commissieborrel plaats waar 
alle commissieleden, en 
hoogstwaarschijnlijk de mensen in 
het UMC ook, genoten hebben van de 
mooie muziek en de gezelligheid. Al 
met al een goed startschot voor een 
Veestelijk bestuursjaar. En dat werd 
het: er hebben vele leuke lezingen en 
excursies plaatsgevonden.

Zo zijn we onder andere weer regel-
matig gaan rundveebeoordelen, we 
zijn naar de Rundvee en Mechanisatie

 Vakdagen in Gorinchem geweest, 
we hebben de agrarische wereld 
in Salland verkend op de BiLE en 
we hebben meermaals kunnen 
zien hoe Grana Pedano kaas in 
Italië nou precies gemaakt wordt.
De meer dan honderd eerstejaars 
op de eerstejaars RVB laten zien 
dat de vereniging leeft. Toch wel 
een van de vele hoogtepunten van 
het afgelopen jaar was voor ons 
het Overallenbal: een feest om de 
leden iets leuks te bieden. Ieder-
een was in thema gekleed, echt 
fantastisch! En laten we vooral 
ook het lustrum niet vergeten. 
Wat een prachtweek was dat. Al 
hadden we natuurlijk niet anders 
verwacht met zoveel toppers die 
eraan meegewerkt hebben. Ook 
in de kamer was het weer gezellig 
als vanouds. Vooral de periode dat 
je voor 12:30 al in de kamer moest 
zijn om een zitplek voor tijdens de 
koffiepauze	te	bemachtigen	was	
onze favoriet. De perculatoren en 
tosti-ijzers hebben weer overuren 
gedraaid.

Ook wil ik graag mijn
 bestuursgenoten ontzettend 
bedanken voor het afgelopen jaar. 
Bart, Rianne, Siem, Mark en Puck: wat 
hebben wij veel gelachen met elkaar. 
Wat mij betreft zijn we de perfecte 
mix van mensen geweest. We hielden 
elkaar scherp waar nodig en er was 
genoeg ruimte voor gezelligheid. Ik 
hoop van harte dat onze opvolgers 
het minstens zo leuk met elkaar 
gaan hebben. Dat gun ik ze. Jorg, 
Aaron, Linda, Bram, Roelien en Elise 
ontzettend veel succes! Geniet ervan, 
want dit wordt het leukste jaar uit je 
studententijd.
Bedankt allemaal voor het 
VEESTELIJKe jaar!
Een veterinair, een veterinair
Een Veefokker, een veefokker
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Column

Perfectie bestaat niet

Wie van jullie heeft er wel eens van 
cognitieve vervormingen gehoord? 
Dit zijn ongezonde overtuigingen, die 
een	schadelijk	effect	hebben	op	het	
leven van een persoon. 
Eén van de meest voorkomende 
overtuigingen hierin is het 
alles-of-niets-denken (‘Omdat het 
geen compleet succes was, is het een 
totale mislukking’) of bijvoorbeeld het 
streven naar perfectie.

Dit denken in extremen (alles-of-
niets, perfectie) wordt geassocieerd 
met depressie en frustratie en dat is 
ook niet zo gek. Perfectionisme leidt 
namelijk zelden tot perfectie; het leidt 
doorgaans tot zelf opgelegde druk en 
tot teleurstelling.

Dit ‘alles-of-niets denken’ en het 
streven naar perfectie zie ik eerlijk 
gezegd ook al te vaak bij jullie, zowel 
in de eerste jaren na afstuderen als 
nog tijdens het studeren zelf. Zeker 
in combinatie met jullie passie en 
enthousiasme voor het vak is dat 
doodzonde, want het eind van het 
lied is dat je dat vak dan vroeg of laat 
gedesillusioneerd de rug toekeert.

Mijn idee is dus om eens wat 
pragmatischer om te gaan met alles 
wat er op je pad komt en dat geldt 
zeker voor je studie / je vak. We zullen 
namelijk nooit (lees: NOOIT) perfect 
worden, als er überhaupt zoiets als 
perfectie bestaat. 

We zijn immers mensen en mensen 
maken fouten. Waar het om gaat 
is om die fouten te herkennen, er 
van te leren en je te richten op je 
ontwikkeling en vooruitgang. Wordt 
alles een stuk leuker van.

Erwin Hoogland
‘Work the plan’

NB. Leestip.
‘De dagelijkse stoïcijn’ van Ryan Holyday 
en Stephen Hanselman. Een soort 
scheurkalender in boekvorm met 366 
overpeinzingen over wijsheid, sereniteit, 
zelfkennis	en	veerkracht.
Zeer aanbevelenswaardig!

Door: Erwin Hoogland

Advertentie CRV hele pagina

Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien? 
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?

634-21 advertentie voor Bedrijvenboekje Veetelers 4.indd   2 20-12-21   10:48
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Master Paard - Track BB

Florine Janssen
Whitney Zwitserloot
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